

သီလနှင့်လည်းပြည့်စုံ၊ ဉာဏ်အမြင်နှင့်လည်း ပြည့်စုံ၍ တရား၌တည်ကာ အမှန်တရားကိုလည်း သိတတ်သော မိမိပြုဖွယ်အမှုကိစ္စကိုလည်း ပြုတတ်သူကို လူအပေါင်းသည် ချစ်မြတ်နိုး၏။

ပိယဝဂ် (ဓမ္မပဒ-၂၁၇)

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်ကျော် ၁ ရက်

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် ၂ ရက်၊ ဗုဒ္ဓဟူးနေ့

အတွဲ (၆၂)၊ အမှတ်(၃၀၂)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝလိုအပ်ချက်များအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်မည်။
- ၂။ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်သူ့လူထုဗဟိုပြု ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရန် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၄။ တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၅။ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပြီးစီးပါက ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) နှင့်အညီ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအား ပြန်လည်ကျင်းပ၍ အနိုင်ရသည့်ပါတီအား ဒီမိုကရေစီ စံနှုန်းများနှင့်အညီ နိုင်ငံတော်တာဝန်အားလွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။

## မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ပုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်၍ ပုဒ္ဓါဘိသိက် သွန်းလောင်းပူဇော်ခြင်း၊ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအား ရွှေထီးတော်တင်လှူ ပူဇော်ခြင်းနှင့် ရေစက်ချအောင်ပွဲမင်္ဂလာ ကုသိုလ်တော် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားများ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်



ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည်ညို၍ မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊ ရွှေကြာသက်နိုးတော်၊ သစ်သီးပန်းမန်၊ သောက်တော်ချေချမ်းနှင့် ဆီမီးတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် ဝတ္ထုကံတော်တွင် တည်ထားပူဇော်အောင်မြင်ခဲ့သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်၍ ပုဒ္ဓါဘိသိက်သွန်းလောင်းပူဇော်ခြင်း၊ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအား ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ခြင်းနှင့် ရေစက်ချအောင်ပွဲမင်္ဂလာကုသိုလ်တော် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားများကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်တော် ဝတ္ထုကံတော်အတွင်းရှိ သတ်မှတ်နေရာများ၌ ကျင်းပရာ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ တက်ရောက်ကြည့်ညိကြသည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ ❀





❖ ရှေ့မိုးမှ

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက အဖွဲ့အကျိုးတော်ဆောင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သန်လျင်မြို့ မင်းကျောင်းပထမပြန်စာသင်တိုက် ပဓာနနာယက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ စန္ဒိမာဘိဝံသ၊ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ရေး ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများ ဖြစ်တော်မူသည့် နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ သောဠသမ ရွှေကျင်သာသနာပိုင်ဆရာတော်၊ သီတဂူ ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏အဓိပတိ အဘိဓဇမဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တ ဉာဏိဿရနှင့် ပျဉ်းမနားမြို့ ပါဠိတက္ကသိုလ် မင်္ဂလာဇေယျ ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တ ဝိဇယဗုဒ္ဓိ အမှူးပြုသော ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ဆရာတော် သံဃာတော် အပါး ၉၀၀၊ သာသနာ့နွယ်ဝင် သီလရှင် ဆရာကြီး အပါး ၂၀ တို့ ကြွရောက် ချီးမြှင့်တော်မူကြပြီး ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ မိသားစုဝင်များနှင့်အတူ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ညီနိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ)နှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ အလှူရှင်များနှင့် ဓမ္မမိတ်ဆွေများ၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ဖိတ်ကြား



လျှပ်ပန်းရောင်စုံ မီးပန်းစုံတို့ဖြင့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပူဇော်ထားမှုကို ဖူးတွေ့ရစဉ်။

ထားသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြည့်ညို ပူဇော်ကြသည်။  
ဦးစွာ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့က မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို၍ မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊

ရွှေကြာသင်္ကန်းတော်၊ သစ်သီးပန်းမန်းသောက်တော် ရေချမ်းနှင့် ဆီမီးတို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။  
ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်၍ ဗုဒ္ဓါဘိသိက်သွန်းလောင်းပူဇော်ခြင်း ထို့နောက် သံဃာတော် ၈၅၅ ပါးတို့အား ရင်ပြင်တော်ပေါ်ရှိ သံဃာတော်မဏ္ဍပ်ကြီး လေးဆောင်သို့ လည်းကောင်း၊ အနေကဇာတင်ပူဇော်နိုင်ရေးအတွက်

ပါဠိဆရာတော်အမှူးပြုသော သံဃာတော် ၁၂ ပါးတို့အား မုစလိန္နနှင့် သာသနာ့ဗိမာန်တော်သို့ လည်းကောင်း၊ မာရဝိဇယကျောင်းတော်တွင် သီတင်းသုံးမည့် ဆရာတော် ငါးပါးတို့အား မာရဝိဇယကျောင်းတော်သို့ လည်းကောင်း၊ မဟာထေရ်ကိုးပါးတို့အား ထေရာသနနေရာသို့ လည်းကောင်း စာမျက်နှာ ၄ သို့



နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ သောဠသမ ရွှေကျင်သာသနာပိုင် ဆရာတော်၊ သီတဂူ ကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓတက္ကသိုလ်များ၏အဓိပတိ အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဒေါက်တာ ဘဒ္ဒန္တဉာဏိဿရက ဇယောဟိ ဗုဒ္ဓသ သီရိမတော အစချီ ဇယမင်္ဂလာ အောင်ဘိသိက်ဂါထာတော်ကို ရွတ်ဆိုပူဇော်စဉ်။





ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ရတနာစိန်ဖူးတော်နှင့် ငှက်မြတ်နားတော်တို့ကို ပင့်ဆောင်၍ မင်္ဂလာမော်ကွန်း ကျောက်စာရုံစေတီတော်အား လက်ယာရစ် လှည့်လည်ပူဇော်စဉ်။



ဆရာတော်ကြီး သုံးပါး၊ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရွှေထီးတော်ဘုံအဆင့်များ၊ ရတနာငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရတနာစိန်ဖူးတော်တို့ကို အစဉ်အတိုင်း တင်လှူပူဇော်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ဥပါသကာများက ပင့်ဆောင်ကြပြီး မင်္ဂလာသံသီက ပန်း၊ အောင်တံခွန်၊ အောင်ကုက္ကားများ ဆက်ကပ် ကြသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားကို နမောတဿ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ ဖွင့်လှစ်ပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓပူဇာဓမ္မတေးဖြင့် ပူဇော်၍ မင်္ဂလာ ငွေရတနာအောင်စည်အောင်မောင်း သုံးကြိမ် တီးခတ် ပူဇော်သည်။

ဆက်လက်၍ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီးအား ပြည်ပနိုင်ငံများမှ သံဃာတော်များက ဗုဒ္ဓါဘိသေကအနေကဇာတင် ပူဇော်နိုင်ရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်ပေးပါရန် သီတဂူဆရာတော်ကြီးထံ အခမ်းအနားကို လှည့်အပ်သည်။

ထို့နောက် ကြွရောက်တော်မူကြသည့် ကမ္ဘော ဒီးယားနိုင်ငံမှ သံဃာတော် ခြောက်ပါး၊ ထိုင်းနိုင်ငံမှ သံဃာတော် ၁၀ ပါး၊ နီပေါနိုင်ငံမှ သံဃာတော် ၁၀ ပါး၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ သံဃာတော် ၁၁ ပါး၊ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ သံဃာတော် ၁၀ ပါး၊ လာအို နိုင်ငံမှ သံဃာတော် ခြောက်ပါး၊ သီရိလင်္ကာနိုင်ငံမှ သံဃာတော် ၁၀ ပါး နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ သံဃာတော် ၁၀ ပါးတို့က မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား

ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်၍ ဗုဒ္ဓါဘိသိက် သွန်းတော်မူကြသည်။

ထို့အတူ အခမ်းအနားသို့ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော် မူကြသည့် ပြည်တွင်းမှ သံဃာတော်များက မာရ ဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဥဒါန်းပါဠိတော် လာနည်းအတိုင်း ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင်၍ ဗုဒ္ဓါဘိသိက်သွန်းတော်မူကြသည်။

ဆက်လက်၍ သီတဂူဆရာတော်ကြီးက ဇယောဟိ ဗုဒ္ဓဿ သီရိမတော အစချီ ဇယမင်္ဂလာ အောင်ဘိသိက်ဂါထာတော်ကို ရွတ်ဆိုပူဇော်၍ ဂါထာ တော်ပြီးဆုံးချိန်တွင် သာဓုသုံးကြိမ် ခေါ်ဆိုပြီး လျှပ်ပန်းရောင်စုံ စီးပန်းစုံတို့ဖြင့် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ပူဇော်၍ အခမ်းအနား အစီအစဉ် ပထမပိုင်းကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

ကျောက်စာရုံစေတီများအား ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ခြင်း

ထို့နောက် အခမ်းအနားအစီအစဉ် ဒုတိယပိုင်း အဖြစ် ကျောက်စာရုံစေတီများအား ရွှေထီးတော် တင်လှူပူဇော်ခြင်းအစီအစဉ်ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ အလှပန်းစိုက် ငွေဖလားကိုင်၊ သာသနာ့အလင်ကိုင်၊ ထီးဖြူတော်ကိုင်၊ မင်္ဂလာဝေယျာသံတော်ကိုင် ဥပါ သကာများ။

စာမျက်နှာ ၅ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ကျောက်စာရုံစေတီတော်အား ရတနာငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရတနာစိန်ဖူးတော်တို့ကို တင်လှူပူဇော်စဉ်။



ကျောက်စာရုံစေတီများ ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ခြင်းအခမ်းအနား ကျင်းပစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ

ဒေဝါဝင်း၊ ရာဇဝင်းများ၊ ပန်းကြဲအဖွဲ့နှင့် ဝတ်အသင်း အဖွဲ့များက ကျောက်စာရုံစေတီတော် အဝင်မုခ်ဦးရှိ သတ်မှတ်နေရာများတွင် နေရာယူကြပြီး တာဝန်ရှိ သူများက မဟာထေရ်ဆရာတော်ကြီး ၁၁ ပါးအား ထေရာသနမဏ္ဍပ်သို့ ပင့်ဆောင်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများက ရတနာစိန်ဖူးတော်နှင့် ငှက်မြတ်နားတော်တို့ကို ပင့်ဆောင်၍ မင်္ဂလာမော်ကွန်း ကျောက်စာရုံစေတီ တော်အား လက်ယာရစ် လှည့်လည်ပူဇော်ကာ အပူဇော်ခံနေရာသို့ ပို့ဆောင်ပြီး ကုသိုလ်တော်မဏ္ဍပ် တွင် နေရာယူကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဆရာတော်ကြီးများက ဒုက္ခပုတ္တာ စနိဒ္ဒါက္ခာ - ဂါထာ၊ သဗ္ဗိတိယော ဝိဝဇ္ဇန္တ - ဂါထာနှင့် ဘဝတု - သုံးဂါထာတို့ကို ရွတ်ဆို၍ မေတ္တာပြုပူဇော် ကြပြီး ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများက ရတနတ္ထယ ပူဇာဂါထာနှင့် သဗ္ဗသင်္ဂါဟက မေတ္တာပို့လင်္ကာနှစ်ပိုဒ် ကို သံပြိုင်ညီညွတ်ဆိုပွားများ ပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် ဆရာတော်ကြီး သုံးပါး၊ ဦးဆောင် ဘုရားဒါယကာနှင့် ဘုရားဒါယကာများက စေတီ တော် အထွတ်ငြိမ်းထက်သို့ တက်ရောက်နေရာ ယူပြီးချိန်တွင် အရံစေတီတော် လေးဆူနှင့် ကျောက်စာရုံစေတီ အဆူ ၇၂၀ တို့အား ရွှေထီးတော် တင်လှူကြမည့် အလှူရှင် ဘုရားဒါယကာများက လည်း စေတီတော်အထွတ်ငြိမ်းထက်သို့ ဆက်လက် တက်ရောက်နေရာယူကြသည်။

ယင်းနောက် အခမ်းအနားမှူးက မင်္ဂလာအခါ တော်ဟု ကြွေးကြော်လိုက်သည်နှင့် တစ်ပြိုင်တည်း ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာက ရွှေထီးတော်ဘုံအဆင့် များ၊ ရတနာငှက်မြတ်နားတော်နှင့် ရတနာစိန်ဖူး တော်တို့ကို အစဉ်အတိုင်း တင်လှူပူဇော်ပြီး စေတီ တော် အထွတ်တွင် သာသနာ့အောင်လံတော်ကို လှူငှာပူဇော်သည်။

ထို့အတူ အလှူရှင် ဘုရားဒါယကာများက အရံ စေတီတော်လေးဆူနှင့်ကျောက်စာရုံစေတီတော်များ အား ရွှေထီးတော်များ တင်လှူပူဇော်ကြပြီး ရွှေထီး တော်မြတ်များအား ပရိတ်နံ့သာရည်၊ တရော်ကင်ပွန်း ရည်၊ ရေစင်ရေသန့်တို့ဖြင့် ပက်ဖျန်းသန့်စင် သွန်းလောင်းပူဇော်ကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံ တော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်အမျိုးပြုသည့် ဧည့်ပရိသတ်များက မဟာ မင်္ဂလာအခမ်းအနားများ အောင်မြင်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်၍ "အောင်ပြီ" ဟု သံပြိုင်ညီညွတ် ကြိမ် ကြွေးကြော်ကြကာ အခမ်းအနားမှူးက အောင်ဆု မင်္ဂလာအမျှစေတီတစ်လွှာကို ဖတ်ကြားပူဇော်သည်။



ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက မုစလိန္နုနဂါးရုံဘုရားကျောင်းဆောင်တော်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား အနေကဇာတင်စဉ်။

ထို့နောက် ဥပါသကာများက ဆရာတော်ကြီးများ အား အဂ္ဂိမိပတိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီးအတွင်းရှိ သံဃာတော် နားနေဆောင်သို့ ပင့်ဆောင်ကြသည်။

ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာ ကုသိုလ်ဆည်းပူးခြင်း

ယင်းနောက် အခမ်းအနားအစီအစဉ် တတိယ ပိုင်းအဖြစ် ဒါန၊ သီလ၊ ဘာဝနာ ကုသိုလ်ဆည်းပူးခြင်း အစီအစဉ်ကို အဂ္ဂိမိပတိ သာသနာ့ဗိမာန်တော်ကြီး အတွင်း၌ ကျင်းပပြုလုပ်ရာ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်ပရိသတ်များက အခမ်းအနားကို နမောတသသ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားကန်တော့ဖွင့်လှစ်ပြီး နိုင်ငံ တော် သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ အကျိုးတော်ဆောင် သန့်လျှင်မင်းကျောင်းဆရာတော်ကြီးထံမှ ကိုးပါး သီလ ခံယူဆောက်တည်ကြကာ သံဃာတော်အရှင် သူမြတ်များ ရွတ်ပွားချီးမြှင့်တော်မူသည့် မေတ္တာသုတ်၊ ရတနာသုံးပါးဂုဏ်တော်နှင့် ပုဗ္ဗဏှသုတ် ပရိတ် တရားတော်များကို နာယူကြည်ညိုကြသည်။

ထို့နောက် ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ်က မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လျှောက် ထားရာတွင် ယနေ့ကျင်းပမည့် မဟာမင်္ဂလာအခမ်း အနားများသို့ ခရီးလမ်းပင်ပန်းမှု စသည်ကို ဥပက္ခာ ပြုလျက်မေတ္တာတရားရှေးထားကာ ကြွရောက်ချီးမြှင့် တော်မူကြပါသော ပြည်တွင်း၊ ပြည်ပမှ ဆရာတော်



ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များက မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် ၀တ္ထုကံတော် အဂ္ဂိမိပတိသာသနာ့ဗိမာန်တော် အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား အနေကဇာတင်စဉ်။

ကြီးများအား ကျန်းမာရွှင်လန်းစွာဖြင့် စုံစုံညီညီ ဖူးမြော်ခွင့်ရရှိပြီး မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားပူဇော်ခြင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်း လျှောက်ထားခွင့်ရရှိသည့်အတွက် ဝိတိသောမနဿ ကုသိုလ်စိတ်များ တိုးပွားဖြစ်ပေါ်ရပါသည်ကို ဦးစွာ လျှောက်ထားအပ်ပါကြောင်း။

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထား ရာတွင် ရည်ရွယ်ချက်လေးရပ်ထားရှိခဲ့ပြီး နိုင်ငံတော် တွင် ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာခိုင်မာစွာ ထွန်းလင်း တောက်ပနေမှုကို ကမ္ဘာကိုပြသနိုင်ရန်၊ မြန်မာနိုင်ငံ၌ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓဘာသာကိုးကွယ်မှု၏ ဗဟိုချက်အဖြစ် သာသနာတော်ပြန့်ပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်တို့အပြင် ပြည်သူပြည်သားအားလုံး အေးအေးချမ်းချမ်းဖြင့် နေထိုင်လုပ်ကိုင် စားသောက် နိုင်ပြီး ပျော်ပျော်ရွှင်ရွှင် ပညာသင်ကြားနိုင်စေရန် ဗုဒ္ဓမြတ်စွာ၏ အေးမြသည့် မေတ္တာရိပ်အောက်၌ အားလုံးလုံခြုံအေးချမ်းစွာဖြင့် သာယာပျော်ရွှင်စွာ နေထိုင်နိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်ကြီး သာယာဝပြော မှုရှိစေရန်လည်း ရည်ရွယ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် မိမိတို့ ဗုဒ္ဓဘာသာသည် ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် မေတ္တာတရားကို အလေးထားသည်နှင့်အညီ ဗုဒ္ဓဘာသာကို အခြေခံ ပြီး ကမ္ဘာကြီး ငြိမ်းချမ်းသာယာမှုဖြစ်စေရန်လည်း ရည်ရွယ်တည်ထားခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆက်လက်၍ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့မှုအခြေ အနေများနှင့် ပတ်သက်ပြီး ယခင်နိုင်ငံတော်အကြီး အကဲ ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး သန်းရွှေထံ အလှူရှင်တစ်ဦးက လှူဒါန်းခဲ့သည့် စကျင်ကျောက်တုံးတော်ကြီးကို မိမိ ဦးဆောင်သည့် တပ်မတော်က ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် တည် ထားနိုင်ရန် လှူအပ်ပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ အဆိုပါ ကျောက် တုံးတော်ကြီးကို ကျွမ်းကျင်ပညာရှင်များနှင့် အသေး စိတ် စစ်ဆေးတွက်ချက်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ အောက်တို ဘာလမှ စတင်တူးဖော်ခဲ့ရာတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၌ အမြင့် ၆၅ ပေရှိ အရည်အသွေး A အဆင့်ရှိသော ကျောက်တုံးတော်ကြီးကို ဖော်ထုတ်ရရှိခဲ့ပါကြောင်း။ ဆင်းတုတော်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် အတွက် ကျေးဇူးရှင် ဗန်းမော်ဆရာတော်ကြီး၊ သီတဂူ ဆရာတော်၊ ရွှေသုဝဏ်ဆရာတော်၊ ပါမောက္ခချုပ် ဆရာတော် စသည့်ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ဩဝါဒ ခံယူခဲ့ပြီး ဘူမိဗေဒပုံစံ တည်ထားကိုးကွယ်နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ၁၈၈၅ ခုနှစ်တွင် လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ပြီး ကိုလိုနီဖြစ်ခဲ့သည့် ကာလအတွင်း ယဉ်ကျေးမှုအဆက်ပြတ်သွားခဲ့ခြင်း ကြောင့် နောက်ဆုံးကျန်ရှိခဲ့သည့် ယဉ်ကျေးမှုကို ရယူ ရန် ရတနာပုံစံတော်ဟန်နှင့်သာ ထုထောင်ရန် ဆုံးဖြတ် ခဲ့ပါကြောင်း။



ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ လျှောက် ထားစဉ်။

စာမျက်နှာ ၅ မှ

ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို သယ်ယူရေး စီစဉ် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာတွင် ကုန်းလမ်းက သယ်ယူရန် အခက်အခဲများရှိသည့်အတွက် စကျင်တောင်မှ ရော့ဘတ်မြစ်၊ ၎င်းမှ ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်း၊ ထိုမှတစ်ဆင့် ကုန်းလမ်းမှ နေပြည်တော်သို့ ဩဝါဒစရိယ ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ဩဝါဒနှင့်အညီ ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို ပိုင်းဖြတ်သယ်ယူ ပင့်ဆောင်ခြင်းများ ခက်ခက်ခဲခဲ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါကြောင်း၊ စကျင်တောင်မှ သယ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် ရော့ဘတ်မြစ်ထဲ ဝင်ရောက်မည့် မြောင်းမြစ်အထိ တူးမြောင်း ဖောက်လုပ်သယ်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ကျောက်တုံးတော်များကို ရော့ဘတ်မြစ်ရေ ပြည့်သည့်အချိန် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇူလိုင် ၃ ရက်တွင် စတင်ပင့်ခဲ့ပါကြောင်း၊ စုစုပေါင်းအနေဖြင့် ၉ ကြိမ် ပင့်ဆောင်ခဲ့ရာ တန်ချိန်အားဖြင့် ၈၅၅၈ တန် သယ်ဆောင်ခဲ့ရာ စက်တင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ကျောက်တုံးတော်ကြီးများအားလုံး ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ရေလမ်းခရီးနှင့် စကျင်ကျောက်တုံးတော်ကြီးကို သယ်ဆောင်ခြင်းသည် ကမ္ဘာပေါ်တွင် မှတ်တမ်းဝင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ဆီမီးခုံဆိပ်ကမ်းမှ စကားအင်းအပိုင်းအကြား ကျောက်တုံးတော်ကြီးများ ချောမွေ့စွာ သယ်ယူပင့်ဆောင်နိုင်ရန် ၂၂ မိုင် ၅ ဟာလုံ အရှည်လမ်းကို အသစ်ဖောက်လုပ်ရုံသာမက ရန်ကုန်-မန္တလေးအမြန်လမ်း စကားအင်းအပိုင်းမှ ဗုဒ္ဓညယျာဉ်တော်အကြား လမ်းလွှဲ ၈၂ နေရာ၊ အရှည်မိုင် ၃၀ ကျော်ကို ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီးနောက် နေပြည်တော်ကို ၂၀၂၁ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် စတင်ပင့်ဆောင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို ကုန်းလမ်းခရီးနှင့် စုစုပေါင်း ခုနစ်ခေါက် သယ်ယူခဲ့ရပြီး အလေးချိန်အနေဖြင့် ၇၉၂၃ တန်ရှိပါကြောင်း၊ အဲဒီလိုကျောက်တုံးတော်ကြီးများကို ပင့်ဆောင်သည့် Modula Trailer များ ထုတ်လုပ်သော ဂျာမနီနိုင်ငံမှ Goldhofer Company အနေဖြင့် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အလေးချိန်အများဆုံး အရာဝတ္ထုများကို ခရီးအကွာအဝေးအရှည်ဆုံး ရွှေ့ပြောင်း သယ်ယူနိုင်ခဲ့သည့် အသိအမှတ်ပြု လက်မှတ်ကို ပေးအပ်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် အလေးချိန်အများဆုံး စကျင်ကျောက်အား ကမ္ဘာတွင် အဝေးဆုံး သော ရေလမ်းခရီးသယ်ဆောင်မှုနှင့် အဝေးဆုံးသော ကုန်းလမ်းခရီးသယ်ဆောင်မှုတို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ထားကိုးကွယ်ရန် အတွက် မြေနေရာကို စနစ်တကျ လေ့လာအကွက်ချ တွက်ချက်ဆောင်ရွက်ခဲ့သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယက ဆရာတော်ကြီးများထံလည်း ဩဝါဒခံယူခဲ့ပြီး ဘုရား၊ ကျောင်း၊ ကန်၊ သိမ်၊ ဧရပ်၊ တံတား၊ ဥယျာဉ်များ ပြည်စုံစွာဖြင့် ထည့်သွင်းတည်ဆောက်နိုင်ရေး အလေးထား စဉ်းစားဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓညယျာဉ်တော်အတွင်း ပိဋကတ်သုံးပုံကို ပါဠိအက္ခရာ၊ Roman Language ဖြင့် ရေးထိုး



ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှနှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက သီတဂူဆရာတော်ကြီး ချီးမြှင့်မြွက်ကြားတော်မူသည့် သမ္မာဒေနိယ ဩဝါဒကထာကို နာယူကြည့်ညိုကြစဉ်။

နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏ ဘွဲ့အမည်ကိုလည်း “မာရဝိဇယ” ဟူသည့် ဘွဲ့အမည်ကို ဆက်ကပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

ရုပ်ပွားတော်ကြီး ထုဆစ်ရာတွင် ဘုရားရှင်တို့၏ လက္ခဏာတော်ကြီး ၃၂ ပါး၊ လက္ခဏာတော်ငယ်အပါး ၈၀ တို့နှင့်ညီညွတ်စွာ ကြည့်ညိုသမ္မာဒေအောင် ထုဆစ်ပူဇော်ရန် ရည်သန်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ရုပ်ပွားတော်ကြီး၏ မျက်နှာတော်အနေအထားကို အနည်းအငယ် ပြုံးနေတော်မူဟန်၊ ပူးမြော်သူများ ကြည့်ညိုစဖွယ် ဖွဲ့မြင်နိုင်ရန် ဦးခေါင်းတော်ကို အရှေ့ ၇ ဒဿမ ၅ ဒီဂရီ စောင်းပြီးတည်ထားပါကြောင်း၊ ဆင်းတုတော်ကြီးအား ထုဆစ်ရာတွင် အပိုင်းလိုက်ခွဲကာ CNC စက်များနှင့် အဆင့်ဆင့်ထွင်းထုခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဆင်းတုတော်အပိုင်းများ တွဲဆက်ရာတွင် ခိုင်မာမှု ရှိစေရေးအတွက် ခေတ်မီနည်းပညာများနှင့် ဆောင်ရွက်ထားသည့်နည်းတူ တွဲဆက်ထားသည့် ဆင်းတုတော် အပိုင်းများကို ပင့်ထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် ပြည်ပညာရှင်မပါဘဲ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီနှင့် တပ်မတော်သားအင်ဂျင်နီယာများ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါပင့်ထောင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် ပင့်ဆောင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို အမှားအယွင်းမရှိ စေရေး ခက်ခက်ခဲခဲဖြင့် ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ဆင်းတုတော် အပိုင်း (၁၊ ၂) တို့ကို ရတနာပလ္လင်တော်ထက်သို့ စတင်ပင့်ဆောင်ပူဇော်ခြင်း အခမ်းအနားကို ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး ဇန်နဝါရီ ၃၁ ရက်တွင် ပလ္လင်တော်ထက်ကို အောင်မြင်စွာ ပင့်ဆောင် ပူဇော်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။



ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ သန့်လှိုင်မင်းကျောင်း ဆရာတော်ကြီး ထံ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ဆိုင်ရာ သာသနိက အဆောက်အအုံတော်တို့ကို သမ္မညဘုရားရှင်အား ရည်မှန်းထား၍ သံဃာတော်များထံ သာယာဏိကဒါနမြောက်ကိုယ်တိုင်လက်ရောက် ဆက်ကပ်စဉ်။

ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်တွင် ပထမအကြိမ် ဌာပနာ ထည့်သွင်းပူဇော်ခြင်း မဟာမင်္ဂလာ အခမ်းအနားနှင့် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်တွင် ဒုတိယအကြိမ် ဌာပနာ ထည့်သွင်းပူဇော်ခြင်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနား တို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော် တစ်ဝန်းလုံးမှ (၇) ရက်သား၊ သမီး၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဒါယိကာမများ၊ စေတနာရှင်၊ အလှူရှင်များက ကုသိုလ်ပြုလှူဒါနထားသည့် အဖိုးတန်ကျောက်မျက် ရတနာဌာပနာတော် ကုသိုလ်ပစ္စည်းများ ဌာပနာ သွင်းလှူပူဇော်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ရေရှည်တည်တံ့ ခိုင်မြဲစေရန်အတွက် တန်ချိန် ၂၀၀၀၀ ထိ ခံနိုင်သည့် အောက်ခံအမာရရိရေး၊ တစ်နာရီ လေတိုက်နှုန်း မိုင် ၁၂၀ ရှိသည့် လေပြင်းမုန်တိုင်း တိုက်ခတ်မှုခံစားနိုင်ရန်၊ စာမျက်နှာ ၇ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် သီတဂူဆရာတော်ကြီးထံ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



ဗိသုကာအင်ဂျင်နီယာများကိုယ်စား တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မူလအရင်းဖြစ်သည့် ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်ထံ ပြန်လည်အပ်နှံစဉ်။



# မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနား မြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့အကျိုးတော်ဆောင် သန်လျင်မင်းကျောင်း၊ ဆရာတော်ကြီးနှင့် သံဃာတော်များ။



ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှ သံဃာတော်များ။



လာအိုနိုင်ငံမှ သံဃာတော်များ။



အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ သံဃာတော်များ။



နီပေါနိုင်ငံမှ သံဃာတော်များ။



ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံမှ သံဃာတော်များ။



ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံမှ သံဃာတော်များ။



# ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအား ရွှေထီးတော်တင်လှူပူဇော်ခြင်း မင်္ဂလာအခမ်းအနား မြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ရတနာစိန်ဖူးတော်နှင့် ငှက်မြတ်နားတော်တို့ကိုပင့်ဆောင်၍ မင်္ဂလာမော်ကွန်းကျောက်စာရုံစေတီတော်အား လက်ယာရစ် လှည့်လည်ပူဇော်စဉ်။

# မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဗုဒ္ဓါဘိသေက အနေကဇာတင် မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနား မြင်ကွင်းပုံရိပ်များ



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ဖူးမြော်ကြည့်ညိစဉ်။



မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဦးဆောင်ဘုရားဒါယကာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ ဆီမီးဆက်ကပ် လျှူဒါန်းစဉ်။



# မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ကြည်ညိုသဟာယ်ဖွယ် ပူဇော်မှုမြင်ကွင်းပုံရိပ်များ

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးနှင့် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ် တော်အတွင်းရှိ သာသနိက အဆောက်အအုံများအား မီးရောင်စုံများဖြင့် အလင်း ပေးပူဇော်ထားရှိမှုနှင့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်ကြီးအား လျှပ်ပန်း ရောင်စုံ မီးပန်းစုံတို့ဖြင့် မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်၍ ကြည်ညို သဟာယ်ဖွယ် ပူဇော်မှုကို တွေ့ရစဉ်။



ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၄၉ /၂၀၂၃ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ဦးဝင်းမြင့် အပေါ် သက်ဆိုင်ရာတရားရုံးများက ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ချမှတ်ခဲ့သည့် ပြစ်ဒဏ်များအနက် ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ်၊ ၃၅/၂၀၂၁၊ ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ်၊ ၃၆/၂၀၂၁ တို့ဖြင့် ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ပြစ်ဒဏ်ကျခံရန်ကျန်ရှိသည့် ပြစ်ဒဏ်များအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ(၁)အရ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုလိုက်သည်။

အမိန့်အရ အောင်လင်းခွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၅၀ /၂၀၂၃ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် အကျဉ်းထောင်အသီးသီးတွင် သေဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော အကျဉ်းသား/သူများအနက် ပြစ်ဒဏ် လျော့ပေါ့သည့်သူများကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၂၄၄၊ ပုဒ်မခွဲ(က) အရ ချမှတ်ထားသည့် သေဒဏ် ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု၍ ထောင်ဒဏ်တစ်သက်သို့ ပြောင်းလဲကျခံစေလိုက်သည်။

အမိန့်အရ အောင်လင်းခွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၅၁ /၂၀၂၃ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထုနှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့် လည်းကောင်း အကျဉ်းထောင်/အချုပ်ထောင်/စခန်းအသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား/သူ ၇၇၄၉ ဦးတို့ကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ “နောက်တစ်ကြိမ် ပြစ်မှုထပ်မံကျူးလွန်ပါက ၎င်းပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်” ဟူသော စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ယင်းတို့ ကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များအပေါ် လျော့ပေါ့၍ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုလိုက်သည်။

အမိန့်အရ အောင်လင်းခွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၅၂ /၂၀၂၃ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆို လပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုသောအားဖြင့်လည်းကောင်း အကျဉ်းထောင်များတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသည့် အောက်ပါတိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဝင်များအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ “နောက်တစ်ကြိမ်ပြစ်မှုထပ်မံကျူးလွန်ပါက ၎င်းပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်” ဟူသော စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ပြစ်ဒဏ်မှလွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုလိုက်သည်-

- (၁) လရ/၂၂/၀၀၅၇၇/က အဆီးဖ(၁)ဦးအဆားဖ၊ MNDAALလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၂) မတလ/၂၁/၀၁၇၆၀/က အိုက်ညို(ခ)ကျော်ညို(ဘ) ဦးစံဟ၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၃) မတလ/၂၁/၀၁၇၆၁/က အိုက်ကျန်(ခ)လွင်ကျော်(ဘ) ဦးအိုက်ရွှေ၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၄) မတလ/၂၁/၀၁၇၆၂/က ထွန်းဝင်း(ခ)အိုက်ဝင်း(ဘ) ဦးပန်းမာန်၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၅) သပ/၂၂/၀၀၀၆၃/က အိုက်ရွှေ(ဘ)ဦးပန်းငြိမ်း၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၆) သပ/၂၂/၀၀၀၆၄/က တောင်တုန်း(ဘ)ဦးပန်းငြိမ်း၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၇) သပ/၂၂/၀၀၀၆၅/က အိုက်စိန်(ဘ)ဦးဒေဝီလ၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၈) သပ/၂၂/၀၀၀၆၉/က အိုက်နိုင်(ခ)အနိုင်(ဘ) ဦးကျော်ဇော၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
(၉) လရ/၂၂/၀၀၂၈၈/က ကော်ခမ်း(ဘ)ဦးထွန်းရွှေ၊ SSSP/

(၁၀) လရ/၂၂/၀၀၂၈၉/က

(၁၁) သပ/၂၁/၀၀၁၂၄/က

(၁၂) လရ/၂၂/၀၀၅၇၈/က

(၁၃) လရ/၂၂/၀၀၀၉၀/က

(၁၄) လရ/၂၂/၀၀၂၇၆/က

(၁၅) လရ/၂၂/၀၀၀၉၁/က

(၁၆) လရ/၂၃/၀၀၂၁၁/က

(၁၇) လရ/၂၂/၀၀၂၁၁/က

(၁၈) လရ/၂၂/၀၀၂၁၀/က

(၁၉) လရ/၂၃/၀၀၆၁၅/က

(၂၀) လရ/၂၃/၀၀၆၁၆/က

(၂၁) လရ/၂၃/၀၀၆၁၇/က

(၂၂) သတ/၂၃/၀၀၃၈၉/က

- SSA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်လွတ်(ဘ)ဦးထွန်း၊ SSSP/ SSA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
ကျော်ထွန်း(ခ)အိုက်ထွန်း (ခ)လွယ်ကန်(ဘ)ဦးဩ၊ SSSP/SSA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်ညို(ဘ)ဦးညိုမိန်း၊ MNDAAL လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အာကာဖိုး(ခ)အိုက်နွေ (ဘ) ဦးဝင်းကျန်း၊ TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်မန်း(ဘ)ဦးအိုက်ဆွေ၊ TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်ညို(ဘ)ဦးအောင်ဆာ၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
ထွန်းမောင်(ခ)အိုက်မိန်း (ဘ)ဦးအိုက်ဆာ၊ TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
မောင်မောင်စံ(ခ)မောင်ကျမ် (ဘ)ဦးအိုက်တုန်(ခ)ဆွယ်ခိုင်၊ TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
ကာလိန်(ခ)မောင်လေး (ဘ)ဦးအိုက်လွင်၊ TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်တီး(ဘ)ဦးအိုက်လော၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်မွန်း(ဘ)ဦးအိုက်ကျန်၊ TNLAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အိုက်လော့(ခ)အောင်ကျော် (ဘ)ဦးအိုက်လွှဲ၊ TNLA လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့
အောင်နိုင်ဖြင့်(ဘ)ဦးချစ်မောင်၊ AAလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့

အမိန့်အရ အောင်လင်းခွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၅၃ /၂၀၂၃ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆို လပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသောအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင် / အချုပ်ထောင် အသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသည့် နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား/ အကျဉ်းသူ ၁၂၅ ဦးကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ(၁) အရ “နောက်တစ်ကြိမ်ပြစ်မှုထပ်မံကျူးလွန်ပါက ၎င်းပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်” ဟူသော စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ယင်းတို့ကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များအပေါ် လျော့ပေါ့၍ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု၍ ပြည်နှင်ဒဏ်ပေးလိုက်သည်။

အမိန့်အရ အောင်လင်းခွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

ပုသိမ်အကျဉ်းထောင်၌ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၅၆၈ ဦးတို့ ပြစ်ဒဏ်မှလွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု

ပုသိမ်အကျဉ်းထောင်၌ ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ များအနက် အကျဉ်းသား ၄၂၃ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၁၄၅ ဦး စုစုပေါင်း ၅၆၈ ဦးတို့အား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ၁-၈-၂၀၂၃ ရက်စွဲပါ အမိန့်အမှတ်၊ (၅၁/၂၀၂၃) အရ ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ(၁)ဖြင့် ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အဆိုပါ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများအား ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ လုံခြုံရေးနှင့်နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး မိုးမင်းနိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီး တင်ဇော်ထွန်း၊ အကျဉ်းဦးစီးဌာန၊ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးဦးစီးမှူး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလင်းဗိုလ်နောင်တို့က ဆုံးမကြေငြာ ပြောကြားပြီး လွတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ နွေးနွေး (ပြန်/ဆက်)

### ကြားနာစစ်ဆေးဆဲပြစ်မှုဆိုင်ရာ အမှုများကိုပိတ်သိမ်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၅၄ /၂၀၂၃ ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

#### ကြားနာစစ်ဆေးဆဲပြစ်မှုဆိုင်ရာအမှုများကို ပိတ်သိမ်းခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာ သက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစင်ကြယ်ရေးအဖွဲ့အစည်းအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်အတွင်း တရားရုံး အသီးသီးတွင် တရားစွဲဆိုထားဆဲဖြစ်သော တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်ဆက်စပ်သူ ၇၂ ဦး၏ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာအမှုများကိုပိတ်သိမ်း၍ တရားမဝင်မှုများအား အမှုမလွှတ် ရန် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ ၄၁၉ အရ ဤအမိန့်ကို ထုတ်ပြန် လိုက်သည်။

အမိန့်အရ အောင်လင်းဒွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

### စစ်တွေမြို့ရှိ မှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများအား ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ကြက်ဥ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများနှင့် လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်းသက်သာစွာဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁ ဆိုင်ကလုနီးမှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဝန်ထမ်းများ၏ စားသောက်ရေးအဆင်ပြေ စေရန်နှင့် မိမိတို့အလိုရှိရာ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများကို ဈေးနှုန်း သက်သာစွာဖြင့် ဝယ်ယူစားသောက် နိုင်ရေးအတွက် အနောက်ပိုင်းတိုင်း စစ်ဌာနချုပ်၊ နယ်မြေခံတပ်မတော်သားများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နေ့စဉ်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ယနေ့တွင်လည်း စစ်တွေမြို့၊ ဦးဥက္ကဋ္ဌမပန်းခြံ၌ ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ အသား၊ ငါး၊ ကြက်ဥ၊ ဘဲဥ၊ နို့ထွက်ပစ္စည်းများ၊ ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ၊ ကြက်သွန်နီ၊ ကြက်သွန်ဖြူနှင့် တပ်မတော်စက်ရုံများနှင့် မြန်မာ့စီးပွား ရေးကော်ပိုရေးရှင်းတို့မှ ထုတ်လုပ်သည့် ခေါက်ဆွဲခြောက်၊ ဘီစကူတီနှင့် စည်သူတီဘူးများဖြစ်သည့် အမဲသားဘူး၊ မှုတ်စားတော်ပဲဘူး၊ ကြက်သား အလူးဘူး၊ ငါးတန်အချိုပေါင်းဘူး၊ ငါးသလောက်ဘူး၊ ငါးပိကြော်ဘူး၊ ပဲထောပတ်ဘူး၊ ပဲခရမ်းဘူး၊ သရက်သီးသနပ်ဘူး စသည့် စားသောက် ကုန်များ၊ မြန်မာ့စီးပွားရေးဦးပိုင်အဖွဲ့များနှင့် သက်ဆိုင်သော ကုမ္ပဏီ လီမိတက် အရောင်းဆိုင်များ၏ စားကုန်ပစ္စည်းများ၊ လျှပ်စစ်ပစ္စည်း များနှင့် အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများကို ပြင်ပဝက်ဈေးထက် သက်သာသော ဈေးနှုန်းများဖြင့် ဆက်လက်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

ထိုသို့ ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ဌာနဆိုင်ရာ ဝန်ထမ်း မိသားစုများက တစ်ခဲနက်ဝယ်ယူအားပေးကြကြောင်းနှင့် ယခုကဲ့သို့ စားရေးအခက်အခဲဖြစ်ပေါ်နေချိန်တွင် သက်သာသောဈေးနှုန်း များဖြင့် ရောင်းချပေးမှုအပေါ် တာဝန်ရှိသူများအား အထူးပင် ကျေးဇူး တင်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



### (၄၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံစီးပွားရေးပေါင်းစည်းမှုဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေးသို့ မြန်မာနိုင်ငံမှ ကိုယ်စားလှယ် ပါဝင်တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁ (၄၄) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံစီးပွား ရေး ပေါင်းစည်းမှုဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ (44<sup>th</sup> Meeting of the High-level Task Force on ASEAN Economic Integration - HLTF-EI) အစည်း အဝေးကို အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ လန်ဘတ်ကျွန်းတွင် ဇူလိုင် ၂၉ မှ ၃၁ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၏ အာဆီယံစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းမှုဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့် လုပ်ငန်း အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွား ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယ ဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝါဝါမောင် ပါဝင်တက်ရောက်သည်။



အစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံ အသိုက်အဝန်း ၂၀၂၅ ခုနှစ်အလှန် မျှော်မှန်းချက် ရေးဆွဲမှုတွင် အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း အနေဖြင့် ထည့်သွင်းလိုသည့် ကိစ္စ ရပ်များ၊ အသစ်ထွက်ပေါ်လာ သည့် အာဆီယံစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းမှုဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ အာဆီယံ အလှည့်ကျဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ယူစဉ် ၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွင်း ဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ရန် သတ်မှတ်ခဲ့သည့် စီးပွားရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ တိုးတက်မှုအခြေအနေ၊ အာဆီယံစီးပွားရေးအသိုက်အဝန်း ပုံစံ ၂၀၂၅ အကောင်အထည်ဖော် မှုအပေါ် ဘက်စုံစောင့်ကြည့် လေ့လာရေး အကဲဖြတ်မှု၏ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု အခြေအနေ၊ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် သည့် အာဆီယံဒေသ ဖြစ်လာ

စေရေးကားစွန့်လျှော့ချရေးဆိုင်ရာ အာဆီယံ ဗျူဟာရေးဆွဲမှု၊ အာဆီယံဒေသတွင်း လျှပ်စစ် မော်တော်ယာဉ် (EV) အသုံးပြုမှု စနစ်နှင့် ဝန်းကျင်တစ်ရပ်ဖြစ်ပေါ် စေရေး၊ ဒေသတွင်း စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် အာဆီယံအပြာ ရောင်စီးပွားရေးမူဘောင် (ASEAN Blue Economy Framework) ရေးဆွဲမှုနှင့် အာဆီယံ၏ ချုပ်ဆို ပြီးသော လွတ်လပ်သော ကုန်သွယ် မှုဒေသ အသုံးပြုမှု (Utilization of FTAs) အခြေအနေများအပေါ် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

အစည်းအဝေး၌ ကောင်းမွန် သော လုပ်ထုံးလုပ်နည်းဆိုင်ရာ အာဆီယံလုပ်ငန်းစဉ်များအကောင် အထည်ဖော်မှု၊ စတုတ္ထတက်မှု အသွင် ကူးပြောင်းမှုဆိုင်ရာ အာဆီယံမဟာဗျူဟာကိုအကောင် အထည်ဖော်မှု၊ အာဆီယံဒေသ တယ်စီးပွားရေး ပေါင်းစည်းမှု ဆိုင်ရာ ဘဏ်ဂါဆီရီ ဘီဂါဝမ်

သမီးပြုမြေပုံ အကောင်အထည် ဖော်မှုတို့ကို မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ပြီး အာဆီယံစီးပွားရေး ပေါင်းစည်းမှု ဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေး သဘာပတိအဖြစ် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံမှ လာအိုပြည်သူ့ ဒီမိုကရက်တစ်နိုင်ငံသို့ လွှဲပြောင်း ခဲ့ပြီး လာမည့်(၄၅)ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးမှစတင်၍ လာအို နိုင်ငံမှ သဘာပတိအိမ်ရှင်နိုင်ငံ အဖြစ် ဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်သည်။ အာဆီယံစီးပွားရေး ပေါင်းစည်း မှုဆိုင်ရာ အဆင့်မြင့်လုပ်ငန်းအဖွဲ့ အစည်းအဝေးကို တစ်နှစ်လျှင် (၂)ကြိမ် ကျင်းပ၍ အာဆီယံ စီးပွားရေး အသိုက်အဝန်း၏ အကြံပေးအဖွဲ့ (Think Tank) အနေဖြင့် အာဆီယံစီးပွားရေး အသိုက်အဝန်း၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် များ၊ အကြံပြုချက်နှင့် ထောက်ခံ တင်ပြချက်များကို ဆွေးနွေး ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သည့်အဖွဲ့ ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ လိုက်ပါလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁ အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေ သော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက် တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ချက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်း၊ ခြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

ပြည်သူများအနေဖြင့် ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်မှုများ အပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့၍ဖြစ်စေ လိုက်ပါလုပ် ဆောင်ခြင်း၊ အသံဖြင့်ဖြစ်စေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ၊ တစ်နည်းနည်း ဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူအနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေမည့် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်မှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေး ကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၅၂(က)၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၂၄-ကနှင့် ပုဒ်မ ၅၅၅-က၊ အီလက်ထရောနစ်ဆက်သွယ် ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၃ (က) နှင့် တည်ဆဲဥပဒေများအရ အရေးယူခံရမည့် အပြစ် ဖြစ်မှုနှင့် သက်ဆိုင်သည့် ရွှေ့ပြောင်းနိုင်သောပစ္စည်း၊ မရွှေ့ပြောင်းနိုင်သော ပစ္စည်းများကို အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေအရ သိမ်းဆည်း ခံရနိုင်ပြီး ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရပါက နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ်

သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင် မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။ ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၃၁ ရက်၌ အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု ၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ် ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် "Zay Yan Lwin" အကောင်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပျော်ဘွယ်မြို့နယ်နေ ဇေယျာဝံ (ခ)ဆန်းထွန်း အောင်အား ၂၃ နာရီ ၃၅ မိနစ်အချိန်တွင် ပျော်ဘွယ်မြို့ မရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူခြင်း များ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ထိုကဲ့သို့ CRPH၊ NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရ ယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ချက်လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် အားပေးကူညီခြင်းပြုလုပ်ခဲ့သူများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့ လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင် သတင်းထုတ်ပြန်ချက် (၉/၂၀၂၃)

၁။ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်နေ့၊ မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့၊ ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု နှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသော အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုသောအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသောအားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ် ၄၈/၂၀၂၃၊ ၄၉/၂၀၂၃၊ ၅၀/၂၀၂၃၊ ၅၁/၂၀၂၃၊ ၅၂/၂၀၂၃၊ ၅၃/၂၀၂၃ နှင့် ၅၄/၂၀၂၃ တို့ကို ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။

၂။ ယင်းအမိန့်များအရ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား တရားရုံးများက ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ချမှတ်ခဲ့သည့် ပြစ်ဒဏ်များအနက် ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ် ၃၅/၂၀၂၁၊ ၃၇/၂၀၂၁၊ ၇၁/၂၀၂၁၊ ၃၈/၂၀၂၁၊ ၄၅/၂၀၂၁ တို့ဖြင့် ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ပြစ်ဒဏ်ကျခံရန် ကျန်ရှိသည့် ပြစ်ဒဏ်များအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုခြင်း၊ ဦးဝင်းမြင့်အား တရားရုံးများက ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ချမှတ်ခဲ့သည့် ပြစ်ဒဏ်များအနက် ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ် ၃၅/၂၀၂၁၊ ၃၆/၂၀၂၁ တို့ဖြင့် ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ပြစ်ဒဏ်ကျခံရန် ကျန်ရှိသည့် ပြစ်ဒဏ်များအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုခြင်း၊ အကျဉ်းထောင်အသီးသီးတွင် သေဒဏ်ချမှတ်ခြင်း ခံထားရသော အကျဉ်းသား/သူများအနက် ပြစ်ဒဏ်လျော့ပေါ့သင့်သူများကို ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၀၄၊ ပုဒ်မခွဲ (က) အရ ချမှတ်ထားသည့် သေဒဏ်ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု၍ ထောင်ဒဏ်တစ်သက်သို့ ပြောင်းလဲကျခံစေခြင်း၊ အကျဉ်းထောင်/ အချုပ်ထောင်/ စခန်းအသီးသီး တွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား/ သူ ၇၇၄၉ ဦးတို့ကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ ပြစ်ဒဏ်များအပေါ် လျော့ပေါ့၍ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခြင်း၊ အကျဉ်းထောင်များတွင် ပြစ်ဒဏ် ကျခံလျက်ရှိသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဝင် ၂၂ ဦးတို့အား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ

၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခြင်း၊ အကျဉ်းထောင်/ အချုပ်ထောင် အသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရသည့် နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား/သူ ၁၂၅ ဦးကို ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ (၁) အရ ပြစ်ဒဏ်များလျော့ပေါ့ပြီး ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု၍ ပြည်နှင်ဒဏ်ပေးခြင်းနှင့် နိုင်ငံတော် အတွင်း တရားရုံးအသီးသီးတွင် တရားစွဲဆိုထားဆဲဖြစ်သော တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဆက်စပ်သူ ၇၂ ဦး၏ တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲ ပြစ်မှုဆိုင်ရာအမှုများကို ပိတ်သိမ်း၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၄၁၉ အရ အမှုမှလွတ်ငြိမ်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

၃။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဦးဝင်းမြင့်တို့ကို အမိန့်အမှတ် ၄၈/၂၀၂၃ နှင့် ၄၉/၂၀၂၃ တို့အရ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုခြင်းသည် အပြုသဘောဆောင်ပါသည်။

၄။ နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား/ သူ ၁၂၅ ဦးကို ပြစ်ဒဏ်များလျော့ပေါ့ပြီး လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခြင်း သည့် နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက်ဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရာရောက်သည်ဟု ရှုမြင်ပါ သည်။

၅။ ဤဆောင်ရွက်မှုများသည် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ လူ့အခွင့်အရေးဆိုင်ရာအပြုသဘော ဆောင်သော လုပ်ဆောင်ချက်ဖြစ်သည့်အပြင် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကိုလည်း အလေးထားရာ ရောက်ပြီး တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို အထောက်အပံ့ဖြစ်စေပါ သည်။ သေဒဏ်ပြစ်ဒဏ်မှထောင်ဒဏ်တစ်သက်သို့ ပြောင်းလဲကျခံရရှိသူများအနေဖြင့်လည်း အသက် ရှင်သန်ခွင့် ရရှိကြပါသည်။ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်နှင့် ပြစ်ဒဏ်သက်သာခွင့်ရရှိသူများသည် မိသားစုဝင်များ နှင့် ပြန်လည်ပေါင်းစည်းခွင့်ရကြမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်၏စေတနာကို အလေးထားပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ပတ်သက်မှုကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးအတွက် ဥပဒေဆောင်ရွက်ရေးမှ ပါဝင် ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဟု ကော်မရှင်အဖွဲ့ဖြင့် ယုံကြည်ပါသည်။

၆။ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေး ကော်မရှင်အဖွဲ့ဖြင့်လည်း ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်မြောက်လာကြ သူများ၊ ပြစ်ဒဏ်မှ သက်သာခွင့်ရရှိသူများ၏ မိသားစုဝင်များနှင့်အတူ ဝမ်းမြောက်ပီတိ ဖြစ်ရပါကြောင်း သဘောထားထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသားလူ့အခွင့်အရေးကော်မရှင်

ရက်စွဲ။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်

### နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ အချုပ်ထောင်၊ ကုန်ထုတ်စခန်းနှင့် ဘက်စုံစိုက်/မွေးစခန်းမှ အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူ ၈၆ ဦးအား ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် ဒုတိယဝါဆိုလပြည့် နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု နှလုံးစိတ်ဝမ်း အေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ အချုပ် ထောင်၊ ကုန်ထုတ်စခန်းနှင့် ဘက်စုံ စိုက်/မွေးစခန်းမှ အကျဉ်းသား၊ အကျဉ်းသူ ၈၆ ဦးအား ပြစ်ဒဏ် လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့် ရရှိသူများအနက် နေပြည်တော်အချုပ်ထောင်မှ အကျဉ်းသား ၂၁ ဦး၊ ကင်းသာ(၁)ကုန်ထုတ်စခန်းမှ အကျဉ်းသား ၁၅ ဦး၊ ကင်းသာ(၁)အင်အား၊ ဘက်စုံစိုက်/မွေးစခန်း

(နေပြည်တော်)မှ အကျဉ်းသား ၃၅ ဦး၊ ကင်းသာ(၂) ကုန်ထုတ်စခန်း (တပ်ကုန်း) မှ အကျဉ်းသား ၁၅ ဦး စုစုပေါင်း ၈၆ ဦးတို့ အသီးသီး လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရရှိခဲ့ သည်။

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော် အချုပ်ထောင် ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ နေပြည်တော် ဘက်စုံစိုက်ပျိုး မွေးမြူရေးလုပ်ငန်း ညွှန်ကြားရေးမှူး၊ ဧမ္မာ့သိရိ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဧမ္မာ့သိရိမြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူး၊ ဦးအောင်မျိုးဇော်လွင်တို့က ဆုံးမ ဩဝါဒစကားပြောကြားကြသည်။

ထို့နောက် အကျဉ်းသားများအား အချုပ်ထောင် တာဝန်ရှိသူများက ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ရေး နည်းလမ်းများဖြစ်သည့် အုပ်ချုပ်ခြင်းဖြင့်၊ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လွတ်လက်မှတ်



များ၊ လွတ်လူခရီးစရိတ်၊ စားစရိတ်နှင့် လုပ်အားရင် အကျဉ်းသားများအား ဌာနပိုင်မော်တော်ယာဉ်များ ခံစားခွင့်များ ပေးအပ်ခြင်း၊ ကတိဝန်ချက်များ ဖြင့် မြို့မဈေးကားကိတ်သို့ လိုက်ပါပို့ဆောင်ပေး လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး လွတ်လူ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### မန္တလေးပဟိုအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၇၅၁ ဦး ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရရှိ

မန္တလေး ဩဂုတ် ၁

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယ ဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာ အခါတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အား ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု နှလုံးစိတ်ဝမ်း အေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်း စာနာထောက်ထားမှု ကို အလေးထားသောအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင်/ အချုပ်ထောင်/ စခန်းအသီးသီး တွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၇၅၁ ဦး တို့ကို ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု လိုက်ရာ မန္တလေးမြို့ရှိ ပဟို အကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၇၅၁ ဦး လွတ်ငြိမ်းခွင့် ရရှိကြကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ မန္တလေးပဟိုအကျဉ်း ထောင်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရရှိခဲ့သည့် အကျဉ်းသား ၆၃၈ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၁၁၃ ဦး စုစုပေါင်း ၇၅၁ ဦးတို့ကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဝန်ကြီးဌာနမှ ကျော်ကျော်မင်းနှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီး တိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူး၊ ရဲမှူးချုပ် စိန်လွင်



ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရသူနှင့် မိသားစုများ၏ ပြန်လည်တွေ့ဆုံမှု။

အတိုင်း ထုတ်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါ တယ်။ မိမိတို့ဘက်ဆိုင်ရာ နေရာ ကို ပြန်ကြမယ့်သူတွေကိုလည်း ဘူတာရုံ၊ သင်္ဘောဆိပ်၊ ကားဂိတ် တွေကို လိုက်ပို့ဖို့ စီစဉ်ထားပါ တယ်။ ဒီနေ့ကတော့ မင်္ဂလာရီတဲ့ နေ့လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဗုဒ္ဓဘာသာ ဝင်တွေအတွက် ထူးမြတ်တဲ့ ဒီနေ့ မှာ နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲအနေ နဲ့ လူသားချင်းစာနာမှုအပြင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရတဲ့ သူတွေရဲ့ မိသားစုတွေအတွက် ကိုယ်ချင်းစင် တရားထားပြီး ပြစ်ဒဏ်တွေ လျော့ပေါ့ လွတ်မြောက်ခွင့်ပေးတဲ့ အတွက် များစွာဝမ်းမြောက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ ယနေ့ လွတ်မြောက်တဲ့ သူတွေလည်း မိသားစုနဲ့ပြန်လည်တွေ့ဆုံရတော့ မှာဖြစ်တဲ့အတွက် ဝမ်းသာပီတိ ဖြစ်မိပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရရှိသူ မောင်အေးချမ်း၊ ဓာတ်ပုံ-MTK

# တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အကျဉ်းထောင်/အချုပ်ထောင် စခန်းအသီးသီးမှ အကျဉ်းကျခံနေရသူများအား ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် ဒုတိယဝါဆိုလပြည့်နေ့တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မကြာအခါတော်နေ့အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု နှလုံးစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုကို အလေးထားသော အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးကို ရှေးရှုသော အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံအချင်းချင်း မိတ်ဝတ်မပျက်ဆက်ဆံရေးကို ရှေးရှုသော အားဖြင့်လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင်၊ အချုပ်ထောင်၊ စခန်းအသီးသီးတို့တွင် အကျဉ်းကျခံနေကြရသော အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ နိုင်ငံသား ၇၇၄၉ ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဝင် ၂၂ ဦး နိုင်ငံတော်အတွင်း တရားရုံးအသီးသီးတွင် တရားစွဲဆိုထားဆဲဖြစ်သော တိုင်ရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဆက်စပ်သူ ၇၂ ဦးအား တရားရုံးစစ်ဆေးဆဲဖြစ်မှု ဆိုင်ရာအမှုများကို ပိတ်သိမ်းခြင်းနှင့် နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၂၅ ဦးတို့ကို ယနေ့တွင်



ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ထိုသို့ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့် ပြုခဲ့ခြင်းကြောင့် ယနေ့တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ အကျဉ်းထောင်၊ အချုပ်ထောင် စခန်းအသီးသီးမှ အကျဉ်းကျခံနေကြသော အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၇၇၄၉ ဦး၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ဝင် ၂၂ ဦး နှင့် နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၂၅ ဦး တို့ကို ရာဇဝတ်ကျင့်မှု ဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၁၀) အရ “နောက်တစ်ကြိမ်ပြစ်မှုထပ်မံ ကျူးလွန်ပါက ၎င်းပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန်ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်” ဟူသော စည်းကမ်း သတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ယင်းတို့ကျခံရန်ကျန်ရှိသော

## အကျဉ်းထောင်အသီးသီးမှ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများအား ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု



သီပေါ ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) သီပေါမြို့ အကျဉ်းထောင်အကျဉ်းဦးစီးဌာန စည့်စိုပ်သည့် ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခြင်း အခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်က ကျင်းပရာ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုသည့် အကျဉ်းသားများကို မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်စိုးဝင်း၊ မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးအောင်မင်းနှင့် ထောင်တာဝန်ခံ အရာရှိဦးစိုးသီဟတို့က ဆုံးမပြောစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရရှိသည့် သီပေါအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၁၈ ဦးကို လွတ်ငြိမ်းခွင့် လက်မှတ်၊ ခရီးစရိတ်၊ စားစရိတ်များ ထောက်ပံ့ကာ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်သို့ သွားရောက်မည့် ကားဂိတ်များသို့ ပို့ဆောင်ပေးသည်။ စိုးဝင်း(သီပေါ)

ဝါးခယ်မ ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝါးခယ်မြို့နယ် မင်းလံကစက်ကျေးရွာအုပ်စု ကျေးရွာရှိ ကစက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် အသက်မွေးမှုအတတ်သင် စခန်းတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား ၂၂ ဦးအား ယမန်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲမှစ၍ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကစက်စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးနှင့် အသက်မွေးမှုအတတ်သင် စခန်းတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော အကျဉ်းသား ၁၅၇ ဦးအနက် ၂၂ ဦးအား မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစွမ်းထက်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက တွေ့ဆုံ၍ ၎င်းတို့၏ ခရီးစရိတ်၊ စားစရိတ်၊ လုပ်အားခများ ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကာ ၎င်းတို့၏နေရပ်အသီးသီးသို့ ပြန်လည်စေလွှတ်ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ထိုသို့ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုံးမပြောကြားပြီး (အပေါ်ပုံ) လွတ်လက်မှတ်များ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
ဖျိုးမြင့်စိုး(ပြန်/ဆက်) ဟိန်းထက်လင်း(ပြန်/ဆက်)



ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန အကျဉ်းဦးစီးဌာန ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဦးစီးဌာနမှ ရွက်ကဲမူအောက်မှ အကျဉ်းထောင်/စခန်းများတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသည့် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၂၆၀ တို့အား ဩဂုတ် ၁ ရက်က ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ရာ စားစရိတ်၊ ခရီးစရိတ် လုပ်အားစုငွေများ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး အကျဉ်းထောင်/စခန်းများတွင် လာရောက်ကြိုဆိုကြသည့် မိသားစုဝင်များကို တွေ့ရမည်။ သတင်းစဉ်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ဒိုက်ဦးဗဟိုအကျဉ်းထောင်မှ အကျဉ်းသား ၁၂၆ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၁၆ ဦး စုစုပေါင်း ၁၄၂ ဦးအား ဩဂုတ် ၁ ရက်က ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်လက်မှတ် ပေးအပ်မည်။ မောင်ကျော်ကြီး

**\* ကျောမှန်မှ**  
အကျဉ်းသူ ၇၇၄၉ ဦးတို့ကို ရာဇဝတ်ကျင့်တုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၁၀) အရ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ရာ ယနေ့မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ နိုင်ငံခြားသားများ အပါအဝင် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၄၆၄ ဦးကို ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့သည်။  
ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ဖြင့် လွတ်မြောက်သော အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများအား လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုသည့် အခမ်းအနားကို အင်းစိန်ဗဟိုအကျဉ်းထောင်ဝင်း မိုးလုံလေလုံအားကစားရုံစခန်းမည့် ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာ

ဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး ဝင်းတင်နှင့် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ရဲမှူးချုပ်မျိုးမင်းထိုက်တို့က လွတ်မြောက်သည့် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူတို့ကို ဆုံးမပြောစကားများ ပြောကြားကြသည်။  
အဆိုပါ အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူများကို ရာဇဝတ်ကျင့်တုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မ ၁၀) အရ “နောက်တစ်ကြိမ် ပြစ်မှုထပ်မံကျူးလွန်ပါက ၎င်းပြစ်ဒဏ်အပြင် ယခုကျခံရန် ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များကိုပါ ဆက်လက်ကျခံပါမည်” ဟူသော စည်းကမ်းသတ်မှတ်ချက်ဖြင့် ယင်းတို့ကျခံရန် ကျန်ရှိသော ပြစ်ဒဏ်များအပေါ်လျှော့ပေါ့ပြု၍ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခြင်းဖြစ်ပြီး အင်းစိန်ဗဟိုအကျဉ်း

ထောင်မှ သတ်မှတ်စည်းကမ်းနှင့် ကိုက်ညီသည့် နိုင်ငံသားအကျဉ်းသား ၁၁၉၆ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၁၄၄ ဦး၊ နိုင်ငံခြားသား အကျဉ်းသား ၁၃ ဦး၊ အကျဉ်းသူ ၃၆ ဦးဖြင့် စုစုပေါင်း ၁၄၆၄ ဦးတို့ကို ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြုခဲ့ပြီး နိုင်ငံခြားသားအကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ တို့ကို ပြည်နှင်ဒဏ်ပေးလိုက်ကြောင်း သိရသည်။  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးတွင် အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ နိုင်ငံခြားသားများအပါအဝင် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၄၆၄ ဦး၊ ရွှေသူဌေးစခန်းမှ ၃၄ ဦး၊ တောကြီးတန်းစခန်းမှ ၁၇ ဦး၊ လှေလှော်အင်းစခန်းမှ ၃၃ ဦး၊ အိုင်ကလောင်စခန်းမှ ၆၂ ဦး၊ အောင်ချမ်းသာ

စခန်းမှ ၄၅ ဦး၊ မင်းကုန်းစခန်းမှ ၂၃ ဦးတို့ဖြင့် လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရရှိသူ ၁၆၇၈ ဦးတို့ကို ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပေးပြီး ထောင်လွတ်လက်မှတ်များနှင့် လွတ်လူခရီးစရိတ်တို့ကို ထောက်ပံ့ခဲ့သည်။  
ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရသူများကို ၎င်းတို့၏ မိသားစုဝင်များက အကျဉ်းထောင်ရှေ့သို့ ပျော်ရွှင်ဝမ်းမြောက်စွာ လာရောက်ကြိုဆိုကြပြီး ခရီးဝေးသွားရောက်ကြမည့် ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ရသူများအား ၁၇ တာရုံ၊ သင်္ဘောဆိပ်၊ ကားဂိတ်များနှင့် သက်ဆိုင်ရာ မြို့နယ်အလုပ်ကိစ္စ YBS မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လိုက်လံပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။  
ဓာတ်ပုံ - ကနူး၊ ညိုမိုးသူ (သတင်းစဉ်)

**နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဝါဆိုလပြည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုသူများ စည်ကား**

မြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ ခုနှစ် ဒုတိယ ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော် နေ့)၌ နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ဘုရားစေတီပုထိုးများသို့ ဘုရားဖူးကြ သူများ၊ ဥပုသ်သီတင်း ဆောက်တည် သူများ၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုသူများ ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိရာ ပြည်သူ အများ မုဒိတာပွားများနိုင်ကြစေရော စုစည်းဖော်ပြအပ်ပါသည်။

ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့၌ ရွှေတိဂုံစေတီတော် မြတ်ကြီးသို့ ဘုရားဖူးလာရောက်ကြသူများ စည်ကားနေသည်ကိုတွေ့စဉ်။  
နိုင်လင်းအောင်(ပြန်/ဆက်)



စစ်ကိုင်းမြို့ ကောင်းမှုတော်စေတီတော်ကြီးသို့ ဝါဆိုလပြည့်နေ့၌ ဘုရားဖူးပြည်သူများ၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှု ပြုသူများဖြင့် စည်ကားနေသည်ကိုတွေ့ရစဉ်။



ပွင့်ဖြူမြို့နယ်ရှိ စန္ဒကူးနံ့သာကျောင်းတော်ရာဘုရားကြီးသို့ ဘုရားဖူးလာရောက်သူများ စည်ကားနေသည် ကို တွေ့ရစဉ်။  
လှိုင်ဝင်းလေး(ပွင့်ဖြူမြို့မြေ)



နန်စန်မြို့နယ်၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက သံဃာတော်နှင့် သာသနာအဖွဲ့ဝင် များ စုစုပေါင်း အပါး ၃၀၀ကျော်အား ဆွမ်းနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း မျိုးစုံကို စုပေါင်းလောင်းလှူကြစဉ်။  
သူရအောင်(ပြန်/ဆက်)



ပြင်ဦးလွင်မြို့နယ် သံဃဒါနဆွမ်းလောင်းအသင်း(မြို့နယ် ဥပက္ခန္ဓာက ရုံး) ၌ ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန မိသားစုများ စုပေါင်း၍ သံဃာတော်အပါး ၃၀၀ အား ဆွမ်းလောင်းလှူကြစဉ်။  
ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



သရက်မြို့ ပြည်တော်အေးရပ်ကွက် ဆင်ဖြူတော်ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်း၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက အကြိမ် (၇၀) မြောက် သာသနာ့ အဖွဲ့ဝင် သီလရှင် ၆၃ ပါးအား ဆွမ်းဆန်တော်နှင့် အလှူငွေ လောင်းလှူကြစဉ်။  
ဇော်ထက်(သရက်)



ပခုက္ကူမြို့ရှိ ရှေးဟောင်း သမိုင်းဝင် ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ ဘုရားဖူး လာရောက်ကြသူများဥပုသ် သီတင်း ဆောက်တည်ကြ သူများ၊ ကုသိုလ်ဒါနပြုကြ သူများဖြင့် စည်ကားနေ သည်ကို တွေ့ရစဉ်။  
ဘာမိသာ(ပခုက္ကူ)



ကျောက်ပန်းတောင်း မြို့နယ်၌ ဓမ္မစကြာ အခါတော်နေ့ နံနက် ပိုင်းက သံဃာတော်များ အား ဆွမ်းလောင်းလှူ ကြသူများကို တွေ့ရ စဉ်။  
မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)



# ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့)၌ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအပါအဝင် ဘုရားစေတီများ၌ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုသူများဖြင့်စည်ကား

ရန်ကုန်၊ ဩဂုတ် ၁

ယနေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ် ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့)ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး အပါအဝင် ဘုရားစေတီများ၌ ဥပုသ်သီလ ဆောက်တည်ကြသူများ၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှု ပြုလုပ်ကြသူများဖြင့် စည်ကားခဲ့သည်။

ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့က ကြီးပွားကျင်းပသည့် ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့) အခမ်းအနားများကို ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီမှစတင်၍ စေတီတော်ရင်ပြင်ရှိ သတ်မှတ်နေရာများ၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား အရုဏ်ဆွမ်းတော် ဆက်ကပ်ပူဇော်ပွဲကို စေတီတော်ရင်ပြင် ဧည့်ခံတန်ဆောင်း၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်း၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်မှူးတင်ဟိန်း၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဘာသာရေးဝတ်အသင်းအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်၍ စေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ သစ်သီးများ ကပ်လှူပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့) အခမ်း

အနားကို ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ တန်ဆောင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဘာသာရေး ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက စိန်ရောင်ခြည်ဘုရားပင့် ဂါထာတော်ဖြင့် ဘုရားရှင်ကို ပင့်လျှောက်ထားခြင်း၊ နတ်ဗြဟ္မာများအား ဖိတ်ကြားခြင်း၊ ရွှေတိဂုံဘုရားရှိခိုး ဂါထာတော်ဖြင့် ရှိခိုးပူဇော်ခြင်း၊ ဓမ္မစကြာအမွှန်းဂါထာ ရွတ်ဆိုပူဇော်ခြင်း၊ ဆုတောင်း အမျှဝေခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။

ယင်းနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်၊ တိုင်းမှူး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် စေတီတော်ရင်ပြင် အထက်ပစ္စယာရှိ ပတ္တမြားမျက်ရှင်ဘုရား အာရုံခံတန်ဆောင်းမုခ်ရို ကကုသန္ဓ၊ ကောဏဂမန၊ ကသယ၊ ဂေါတမ မြတ်စွာဘုရားများအား ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်းတော်များ ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး အနယ်နယ် အရပ်ရပ်

မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားကြသည်။

ဆက်လက်၍ ဝါဆိုလပြည့် သီလခံယူခြင်းနှင့် ဝါဆိုသင်္ကန်းကပ်လှူပွဲ ရေစက်ချ အနုမောဒနာ အခမ်းအနားကို ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ တန်ဆောင်း၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာနာယကအဖွဲ့ဝင် ရွှေတိဂုံစေတီတော်ဘဏ္ဍာတော်ထိန်း ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစက ပဏ္ဍိတအဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိကဇေ တိပိဋကဓရ ပါဠိပါရဂူ ဘဒ္ဒန္တနာဂါတထံမှ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဘာသာရေးဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ကိုးပါးသီလခံယူဆောက်တည်ကြသည်။

ထို့နောက် ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများထံမှ ပရိတ်တရားတော်များ နာယုကြပြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အလှူရှင်များက လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း၍ ရွှေပြည်သာ



ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တနာဂါတထံမှ အနုမောဒနာ တရားနာယုကြကာ လှူဒါန်းမှု အစုစုတို့ အတွက် ရေစက်သွန်းလောင်း အမျှပေးဝေကြပြီး ဩဝါဒါစရိယ ဆရာတော်ကြီးများအား နေ့ဆွမ်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

အလားတူ မဟာဝိဇယစေတီတော်၊ ဗိုလ်တထောင် ကျိုက်ဒေး အပ်ဆံတော်ဦးစေတီတော်၊ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာအေးစေတီတော်၊ ဆူးလေစေတီတော်၊ စွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (ရန်ကုန်)၊

ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်၊ လောကချမ်းသာ အဘယလဘာမုနိ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး (ကျောက်တော်ကြီးဘုရား)၊ မယ်လမုစေတီတော်၊ ငါးထပ်ကြီးဘုရား၊ ခြောက်ထပ်ကြီးဘုရားတို့၌လည်း သက်ဆိုင်ရာ စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များက ကြီးပွား၍ ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့) အခမ်းအနားများကို ကျင်းပကြပြီး စေတီတော်များရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်များအား ဝါဆိုရွှေကြာသင်္ကန်းတော်များကို ဆက်ကပ်

## ဝါဆိုလပြည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့တွင် မန္တလေးမြို့နှင့် အနီးဝန်းကျင်ရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ

မန္တလေး၊ ဩဂုတ် ၁

ဝါဆိုလပြည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ အထွတ်အမြတ်ထားသည့် နေ့တစ်နေ့ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ယနေ့တွင် နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ လာရောက်ဖူးမြော်ကြည်ညိုခြင်း၊ တရားဘာဝနာ ပွားများအားထုတ်ခြင်း၊ ရုပ်ကွက်၊ လမ်းများရှိ မွှေရုံများ၌ ဓမ္မစကြာတရားတော်များကို ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ ဝါဆိုသင်္ကန်းနှင့် ဝါဆိုပန်းများ ကပ်လှူပူဇော်ခြင်းတို့ဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။

အလားတူ မန္တလေးမြို့ပေါ်နှင့် အနီးပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၌ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူအပေါင်းတို့



သည် နံနက်အရုဏ်တက်ချိန်မှစ၍ ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ ပူဇော်ပွဲ၊ ဝါဆိုဝါကပ်ပွဲ၊ ဝါဆိုပန်း၊ ဝါဆိုသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း၊ ဆွမ်းလောင်းလှူဒါန်းခြင်း၊ ဇီဝိတဒါနဘေးမဲ့လွတ်ခြင်း စသည့်

ကုသိုလ်ကောင်းမှု ပြုသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်။ ထို့ပြင် မြို့၊ ရွာ၊ ရပ်ကွက်ရှိ မွှေရုံများတွင် ဝါဆိုသင်္ကန်း၊ ဆွမ်းခဲဖွယ်ဘောစဉ်များကို သံဃာ

တော်များထံ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြခြင်း၊ သံဃာတော်များက သီလပေးတရားတော်နှင့် နိဗ္ဗာန်ရောက်ကြောင်း တရားတော်များ ဟောကြားချီးမြှင့်ခြင်း စသည့် တရား ဓမ္မသံများဖြင့်လည်း

ထုံမွမ်းလျက်ရှိသည်။ ယနေ့တွင် မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရဖြစ်သော မဟာမုနိရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီးသို့ (ဝဲပုံ) ဒေသခံ ပြည်သူများသာမက အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူအပေါင်းတို့ လာရောက်၍ ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူခြင်း၊ ဆွမ်းရေချမ်း ပန်း ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ ဆီမီးပူဇော်ခြင်း၊ ရေယုဗယ်ခြင်း၊ ငါးကန်တွင် ငါးလွှတ်ခြင်း၊ အစာကျွေးခြင်းများအပြင် ဥပုသ်သီတင်း သီလဆောက်တည်၍ တရားဘာဝနာအားထုတ်ခြင်းနှင့် ဘာသာရေး လူမှုရေး ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဓမ္မစကြာတရားတော်တို့ကို အဖွဲ့လိုက်၊ မိသားစုလိုက် ရွတ်ဖတ်၍ ကုသိုလ်ကောင်းမှု ပြုကြသည်။

အလားတူ အရှေ့ပြင်လုံးဆိုင်ရာ မဟာလောကရန်နိမ်အောင်တော်မူ မြတ်စွာဘုရား၊ စန္ဒာမုနိဘုရား၊ ကုသိုလ်တော်ဘုရား၊ မန္တလေးတောင်တော်၊ ရွှေကျီးမြင်ဘုရား၊ စွယ်တော်မြတ်စေတီတော်၊ ဝေရာစနကျောက်စိမ်းစေတီတော် အပါအဝင် ဘုရား၊ စေတီများတွင် လာရောက် ဖူးမြော်ကြသည့် ဘုရားဖူးလာ ပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိပြီး စေတနာရှင် အလှူရှင်များက စတုဒါသာမဂ္ဂကျေးမွေးလှူဒါန်း ဒါနပြုကြသည်။ ထို့အတူ မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရ နေရာများဖြစ်သော ကမ်းနားလမ်းရှိ မြို့တော်ဥယျာဉ်၊ ရတနာပုံတိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်အတွင်းရှိ အပန်းဖြေစခန်းများ၊ အမရပူရမြို့နယ်ရှိ ဦးပိန်တိုတာ၊ တောင်သမန်အင်းတို့တွင်လည်း အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်အပန်းဖြေအနားယူသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-မောင်အေးချမ်း  
ဓာတ်ပုံ-MTK

သန်လျင်ခရိုင် သန်လျင်မြို့နယ်၌ ဩဂုတ် ၁ ရက် ဒုတိယ ဝါဆိုလပြည့်နေ့ (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့) ၌ တန်ခိုးကြီးဘုရားစေတီများတွင် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိကို တွေ့ရစဉ်။  
သန်းဝင်း(သန်လျင်)



**ကျွန်ုပ်တို့** ကျွန်ုပ်တို့

၁-၂၀၂၃ ခုနှစ်အတွက် အဖွဲ့ (၂၀) အဖွဲ့ (၁၅) ဖွဲ့စည်း

- နိုင်ငံခြားသို့ အဖွဲ့အစည်းများ ပို့ဆောင်ခြင်း
- အဖွဲ့အစည်းများကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း
- ဆင်းရဲဒုက္ခ နှစ်စဉ်အဖွဲ့အစည်း မြှင့်တင်ပေးခြင်း
- ဆင်းရဲဒုက္ခ နှစ်စဉ်အဖွဲ့အစည်း မြှင့်တင်ပေးခြင်း
- နိုင်ငံခြားသို့ အဖွဲ့အစည်းများ ပို့ဆောင်ခြင်း
- အဖွဲ့အစည်းများကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း
- အဖွဲ့အစည်းများကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း
- အဖွဲ့အစည်းများကို မြှင့်တင်ပေးခြင်း

တစ်စောင် (၂၀၂၃) ကျပ်



**ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ စေတနာရှင်ပြည်သူများက အလှူငွေများ လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာခြင်း**

၁။ မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၄-၅-၂၀၂၃ ရက်နေ့တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန်အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်း မုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင်ပြည်သူများ အနေဖြင့် မြန်မာ့ကူပံ့ငွေစာရင်းအမှတ် OA-011834 နှင့် နိုင်ငံခြားငွေစာရင်းအမှတ် 1DA-0300086 သို့ ထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာခဲ့ပါသည်။

၂။ ထိုသို့ကြေညာရာတွင် အခြားသောအိတ်ထွက်လက်ထောက်အဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် မိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် လှူဒါန်းနိုင်ရန် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး ထပ်မံအသိပေးကြေညာသွားမည်ဟု ပါရှိပါသည်။

၃။ လှူဒါန်းရာတွင် ယခင်ကြေညာထားသည့် ဖုန်းနံပါတ်နှင့်ပွင့်လှစ်ထားသည့်အကောင့်သို့ လှူဒါန်းမှု ပြုနိုင်ရေး ကြေညာထားပြီး ဖုန်းနံပါတ်ဖြင့်လှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ခြင်းမှာ ရောထွေးနိုင်သဖြင့် ဖုန်းနံပါတ်အား ဖြေဆိုပြီး လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

၄။ KBZ Pay | Wave Money တို့ဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ပြီး လှူဒါန်းလိုပါက KBZ Pay | Wave Money တို့၏ QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင် ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အားရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက် နိုင်ပါသည်။

၅။ ယခုအခါ ပြည်သူများလှူဒါန်းမှုပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေး ပြည်သူများအသုံးပြုမှု များပြားသည့် CB Pay | AYA Pay | OK \$ | UAB pay နှင့် Citizens Pay တို့ဖြင့်လည်း လှူဒါန်းနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ထားပြီးဖြစ်သဖြင့် QR အား Scan ဖတ်ခြင်း၊ QR တွင်ပါဝင်သော ကုတ်နံပါတ်အား ရိုက်ထည့်၍ လှူဒါန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါသည်။

၆။ လှူဒါန်းလိုသူများအနေဖြင့် အောက်ပါပုဂ္ဂိုလ်များသို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်းလှူဒါန်းနိုင်ပါသည်-

နေပြည်တော်	ရန်ကုန်မြို့	မန္တလေးမြို့
ဒေါ်လှလှအေး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၅၀ ၀၉-၂၀၂၄၉၁	ဦးသန်းစိုး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၂၅၀၁၂၈၈၅	ဦးအေးမင်းသူ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၈၅၇
ဦးဝင်းရွှေ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၀၄၈ ၀၉-၂၅၄၁၇၀၀၁၁	ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူးရုံး ၀၉-၄၂၀၇၀၄၀၆၀	
ဒေါ်ဖြူဖြူဝင်း ညွှန်ကြားရေးမှူး ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာန ၀၆၇-၃၄၀၄၁၁၆ ၀၉-၄၃၀၅၄၈၄၄		



အမျိုးသားသဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီ

**ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ**

၂-၈-၂၀၂၃

ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	တောင်ကြီး	မုံရွာ	ပုသိမ်	ပြင်ဦးလွင်	မန္တလေး	တောင်ကြီး	မကွေး	မင်္ဂလာတိုင်	မန္တလေး	မုံရွာ	ပုသိမ်
92 Ron	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀
95 Ron	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀	၂၇၀၀
HSD (100 ppm)	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀
HSD (50 ppm)	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀
HSD (10 ppm)	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀

ကျပ်/လီတာ မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချချာဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်-

Fuel (လက်ကားဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၁၄၆	၂၂၂၂
95 Ron	၂၂၅၄	၂၃၃၂
HSD (500 ppm)	၂၂၉၂	၂၃၆၇
HSD (50 ppm)	၂၃၆၆	၂၄၄၃
HSD (10 ppm)	၂၃၆၆	၂၄၄၃

၀၆၇- ၄၀၉၈၈၁၊ ၀၉-၆၉၉၆၁၁၁၆  
၀၆၇- ၄၁၁၂၉၊ ၀၉-၄၄၀၄၃၃၇၃၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်ဖြန့်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

**ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်းမိုခါကြောင့် ဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် SMS စာတိုဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ရေး အသိပေးကြေညာ**

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁  
မြန်မာနိုင်ငံ၌ မေ ၁၄ ရက်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် အလွန်အလွန် အားကောင်းသော ဆိုင်ကလုန်းမုန်တိုင်း မိုခါကြောင့် ဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် ပါဝင်လှူဒါန်းလိုသော စေတနာရှင် ပြည်သူများ အနေဖြင့် လှူဒါန်းမှုများပြုလုပ်ရာတွင် ပိုမိုအဆင်ပြေစေရေးအတွက် ပြည်သူများ အသုံးပြုမှုများပြားသည့် မိုခါကြောင့် တယ်လီဖုန်းများ မှတစ်ဆင့် SMS (စာတို)ဖြင့် လှူဒါန်းငွေများပေးပို့နိုင်ရေး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
ထိုသို့လှူဒါန်းရာတွင် မိုခါကြောင့် သုံးစွဲသူ စေတနာရှင် ပြည်သူ များအနေဖြင့် မိမိတို့၏ အသုံးပြုနေသည့် မိုခါကြောင့် ဖုန်းများမှတစ်ဆင့် 9090 သို့ 500 ဟု SMS ပေးပို့၍ တစ်ကြိမ်လျှင် ငွေကျပ် ၅၀၀ နှုန်းဖြင့် လှူဒါန်းနိုင်ကြောင်း ဆက်သွယ်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနက အသိပေးကြေညာထားပါသည်။

သတင်းစဉ်



### အင်အားပြင်းထန်သော မုန်တိုင်း ဂျပန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်းသို့ ဝင်မည်

တိုကျို၊ ဩဂုတ် ၁ - အင်အားအလွန်ပြင်းထန်သော တိုင်းပွန်းမုန်တိုင်း တစ်ခုသည် ဂျပန်နိုင်ငံတောင်ပိုင်း အိုကီနာဝါခရိုင်သို့ ချဉ်းကပ်လာနေပြီဖြစ်ကြောင်းနှင့် လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်းများ၊ မုန်တိုင်းဒီဇေယျာနှင့် လှိုင်းကြီးခြင်းများကို သတိထားကြရန် ပြည်သူများကို သက်ဆိုင်ရာအာဏာပိုင်များက တိုက်တွန်းထားသည်။

ဩဂုတ် ၁ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် ညနေ ၆ နာရီမှ စကာ တိုင်းပွန်းမုန်တိုင်းခန့်မှန်းချက် အရ နယူးဇီလန်နိုင်ငံ အင်္ဂလိပ်စကား နှစ်လုံးတီး၏ တောင်-အရှေ့တောင်ဘက် ကီလိုမီတာ ၁၃၀ အကွာပင်လယ်ပြင်တွင် ရှိနေသည်ဟု ဂျပန်မိုးလေဝသအရာရှိက ပြောသည်။ အဆိုပါ မုန်တိုင်းသည် တစ်နာရီလျှင် လေတိုက်နှုန်း ၁၅ ကီလိုမီတာနှုန်းဖြင့် အနောက်-အနောက်မြောက်ဘက်သို့ ရွေ့လျားလျက်ရှိသည်။

မုန်တိုင်း၏ အလယ်ဗဟိုချက်အနီးတွင် လေတိုက်နှုန်းမှာ တစ်နာရီလျှင် ၁၈၀ ကီလိုမီတာ အထိ ရှိကြောင်းနှင့် အလယ်ဗဟိုတွင် ၂၅ ကီလိုမီတာအထိ တိုက်ခတ်နိုင်ကြောင်းသိရသည်။

တိုင်းပွန်းခန့်မှန်းချက်အရ အင်အားကောင်းလျက်ရှိကာ ဩဂုတ် ၁ ရက်မှ ၂ ရက်အတွင်း အိုကီနာဝါခရိုင် အလွန်နီးကပ်စွာ ဝင်ရောက်တိုက်ခတ်မည်ဖြစ်သည်။

အိုကီနာဝါဒေသ၌ အင်အားကောင်း အများဆုံး လေတိုက်နှုန်းမှာ တစ်နာရီလျှင် ၁၄၄ ကီလိုမီတာ အထိရှိပြီး အမာမီဒေသတွင် ၉၀ ကီလိုမီတာ အထိရှိသည်။ အိုကီနာဝါ၌ မုန်တိုင်းအလယ်ဗဟို လေတိုက်နှုန်းမှာ တစ်နာရီလျှင် ၂၀၆ ကီလိုမီတာ နှင့် အမာမီကျွန်း၌ ၁၂၆ ကီလိုမီတာအထိရှိသည်။

ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် အိုကီနာဝါဒေသ၌ မုန်တိုင်း



အလယ်ဗဟိုလေတိုက်နှုန်းမှာ တစ်နာရီလျှင် ၂၄၄ ကီလိုမီတာရှိမည်။ လေပြင်းတိုက်ခတ်မှုများကြောင့် အိမ်ခြေများနှင့် ရေကြီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်အံ့မိချေ၊ ပျက်စီးနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသအရာရှိများက ဖော်ပြထားသည်။

မုန်တိုင်းကြောင့် အိုကီနာဝါတွင် မိုးကြိုးပစ်ခြင်းများနှင့် ရေကြီးခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်သည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



### တိုယိုတာကားကုမ္ပဏီ သုံးလအတွင်း အရောင်းနှင့်အမြတ် စံချိန်တင်

တိုကျို၊ ဩဂုတ် ၁ - တိုယိုတာကားကုမ္ပဏီသည် ဧပြီမှစ၍ အထိ သုံးလတာကာလအတွင်း အရောင်းနှင့် အမြတ်များ စံချိန်တင်ထားသည်ဟု တိုယိုတာကုမ္ပဏီက ပြောသည်။

ဂျပန်ယန္တရားကုမ္ပဏီအဖွဲ့အစည်းနှင့် ထုတ်လုပ်မှု ကုန်ကျစရိတ်လျော့ချခြင်းက တိုယိုတာ၏ ဝင်ငွေများကို တိုးပွားစေခဲ့သည်။

လွန်ခဲ့သောနှစ် အစောပိုင်းရောင်းအားသည် ၁၀ ဒသမ ၅ ထရီလီယံ ယန်း သို့မဟုတ် ဒေါ်လာ ၇၄ ဒီလီယံခန့်အထိဖြစ်ပြီး ၂၄ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့သည်ဟု တိုယိုတာက ပြောကြားခဲ့သည်။

တိုယိုတာကားထုတ်လုပ်ရေး ကုမ္ပဏီသည်

ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် ယန်းတစ်ထရီလီယံအထိ တိုးလာခဲ့သည်။ အဆိုပါပမာဏသည် ယန်းတန်ဖိုးအရ ၉၃ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်းအထိတိုးလာခဲ့ပြီး ဒေါ်လာတန်ဖိုးအားဖြင့် ၇ ဒသမ ၈ ဒီလီယံ ဒေါ်လာ ဝန်းကျင်အထိ တိုးလာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တိုယိုတာကားကုမ္ပဏီ၏ အသားတင်အမြတ်မှာ ၇၈ ရာခိုင်နှုန်း သို့မဟုတ် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၉ ဒသမ ၂ ဒီလီယံဒေါ်လာအထိ အမြတ်ကြမ်းခဲ့သည်။

တစ်ပိုင်းလျှပ်ကူးပစ္စည်း ပြတ်တောက်မှုကို ဖြေရှင်းပြီးနောက် ကားထုတ်လုပ်မှုများကို အရှိန်မြှင့်တင်ထုတ်လုပ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း ယင်းက မြင့်မားသည့် ရောင်းအားကို ဖြစ်ပေါ်ရရှိစေခဲ့ကြောင်း တိုယိုတာက ပြောသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ

### အိန္ဒိယနိုင်ငံ၌ ဝန်ချိစက်ပြုလဲမှုကြောင့် ၁၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွား

နယူးဒေလီ၊ ဩဂုတ် ၁ - အိန္ဒိယနိုင်ငံအနောက်ပိုင်း၌ ဝန်ချိစက်တစ်ခု ပြုလဲမှုကြောင့် ၁၇ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားကြောင်းသိရသည်။ ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများသည် ဝန်ချိစက်ပြုလဲမှုကြောင့် ပိတ်မိနေသော အခြားသူများကို ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိသည်။ မွမ်ဘိုင်မြို့မှ ၅၀ ကီလိုမီတာ ခန့်အကွာ မဟာရာရှ်ထရာ

ပြည်နယ်ရှိ အဝေးပြေးလမ်း တစ်ခုပေါ်တွင် ဇူလိုင် ၃၁ ရက်က အဆိုပါ မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုဖြစ်ရပ်ကြောင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိသူများကို နီးစပ်ရာဆေးရုံသို့ပို့ဆောင်ပေးခဲ့ကြောင်းနှင့် အခြားအများအပြား ပျောက်ဆုံးနေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ပြည်နယ် အာဏာပိုင်များ အနေဖြင့် ထိုမတော်တဆမှု ဖြစ်ပွားရခြင်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး ရှင်းရှင်းလင်းလင်း မသိရသေးသော်လည်း အသေးစိတ်စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုကို စတင်ဆောင်ရွက်ရန် ညွှန်ကြားထားသည်။

အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရင်ဒရာမိုဒီက အဆိုပါဖြစ်ရပ်အတွက် ဝမ်းနည်းကြောင်း ပြောကြားကာ ကူညီပံ့ပိုးမှုများ လုပ်ဆောင်သွားမည်ဟု ကတိပြုပြောကြားလိုက်သည်။ အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ဝန်ချိစက်ပြုလဲမှု ဖြစ်ပွားပြီးနောက် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်သားများ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



ဟိဘေးပြည်နယ်ရှိ ရေပြည့်လျှံနေသော လမ်းတစ်ခုမှ ရေများစွန့်ထုတ်နေမှုကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက်က တွေ့ရစဉ်။

### တရုတ်နိုင်ငံ၌ ရေကြီး မြေပြိုမှုများကြောင့် လူ ၂၀ သေဆုံး

ပေကျင်း၊ ဩဂုတ် ၁ - တရုတ်နိုင်ငံ ဒေသအများအပြား၌ ဇူလိုင် ၂၉ ရက်ကတည်းက စံချိန်တင်မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းမှုဖြစ်ပွားသောကြောင့် ပေကျင်းနှင့် အနီးဝန်းကျင်ရှိ ဒေသများ ဆိုးဆိုးရွားရွားထိခိုက်ပျက်စီးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံပိုင် တရုတ်ဗဟိုရုပ်သံ၏ ဖော်ပြမှုအရ မြေပြိုကျမှုများနှင့် ရေကြီးရေလျှံမှုများကြောင့် ပေကျင်းနှင့် ဟိဘေးပြည်နယ်တို့တွင် လူ ၂၀ သေဆုံးပြီး ၁၉ ဦးပျောက်ဆုံးနေကြောင်း သိရသည်။ ဒေသတွင်းရှိ လူပေါင်း ၆၀၀၀၀၀ နီးပါး ရေဘေးသင့်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး လူပေါင်း တစ်သန်းဝန်းကျင်ကို

ဘေးလွတ်ရာသို့ ပြောင်းရွှေ့ပေးခဲ့ရသည်။

ပျောက်ဆုံးနေသူများအတွက် ရှာဖွေကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်ရန် တရုတ်သမ္မတရီကျင့်ဖိုင်က အာဏာပိုင်များကို ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ညွှန်ကြားခဲ့သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် မီးဘတ်သမားများသည် ကယ်ဆယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆက်လက်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပေကျင်းတွင် မိုးရွာသွန်းမှု လျော့နည်းသွားဖွယ်ရှိသော်လည်း နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းနှင့် ကုန်းတွင်းပိုင်းဒေသများတွင် ဆက်လက်မိုးသည်ထန်စွာရွာသွန်းနိုင်ကြောင်း တရုတ်မိုးလေဝသတာဝန်ရှိသူများက ပြောသည်။

အင်န်အိတ်ချ်ကေ



ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူကျောက်သစ်ပုဒ္ဓဂုပ်ပွားဆင်းတုတော်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်ဆုံးဖြစ်လာမည့် ဟရဝိယောပုဒ္ဓဂုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးအားခေါ်ဆိုခြင်း



နိုင်ငံတော်စီမံကွပ်ကဲရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် စိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ဦးဆောင်သည့် (၇)ရက်သား သံဃိ၊ ဘုရားဒါယကာ၊ ဝါယံကာမတို့က "မာရဗိစယ" ဝတ္တရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မြန်မာနိုင်ငံတွင် ထေရဝါဒဝတ္တရုပ်ပွားတော်ကြီး နိုင်ငံမာရဗိစယလင်းတောင်လှူဒါန်းခဲ့ပြီးနောက် ကမ္ဘာကိုပြုသရား မြန်မာနိုင်ငံသည် ထေရဝါဒဝတ္တရုပ်ပွားတော်ကွယ်ပျောက်မှု၏လက်မောက်ဖြစ်စေရန် နိုင်ငံတော်ကြီးသာယာပြောပူမြို့စေရန် ကမ္ဘာကြီးပြုမိချွမ်းသာယာပြန်စေရန် သေချာစီမံကွပ်ကဲရေးမှ ရုပ်ပြုပြင်ရေးကော်မရှင်အဖွဲ့ဝင်အဖြစ်တပ်မတော်မှ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် ဒေါ်ခင်စုဦးတို့မှ အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် ဝတ္တရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တည်ဆောက်ပူဇော်ခြင်းလုပ်ငန်းများတွင် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရေးအားခေါ်ဆိုခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အလှူငွေများထည့်ဝင်လှူဒါန်းထားသည့် အလှူရှင်ဘုရားဒါယကာ၊ ဝါယံကာမများစာရင်း

Table with 8 columns: No., Donor Name, Amount (K), No., Donor Name, Amount (K), Recipient Name, Amount (K). Lists various donors and their contributions to the project.

မာရဗိစယဝတ္တရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးကို မဟာရံရာတွင် တည်ဆောက်လုပ်ငန်းသို့ သာသနာ့အထောက်အပံ့အကူအညီ ပြုစုပေးအားပေးလိုကြသည့် အလှူရှင်များအား အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက် အလှူငွေထည့်ဝင်လှူဒါန်းနိုင်ရန်အတွက်...

(က) မုတ်ယူဒိုက်ယူဒိုက်အောင်တော်ဆောင် ၀၉-၆၅၀၅၅၅၅၅၅၅ ၀၄၆-၃၀၀၀၅  
(ခ) ဝေါ်အေးတော်ကြည် ၀၉-၄၂၉၃၂၂၄၈၈ ၀၉-၂၅၅၈၂၅၂၆

နိုင်ငံအဝန်း သစ်တောစွမ်းဖြင့် စိမ်းလန်းစေရမည်

Advertisement for 'Green Myanmar' (ငါးမွေးမြူရေးကန်များ) featuring a list of services and contact information for 'Green Myanmar' and 'Green Myanmar'.

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

(၅၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိနှင့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဩဂုတ် လ (၁) ရက်နေ့

အောင်ဘာလေသိန်းဆု ထိပေါက်စဉ်အား [www.ird.gov.mm](http://www.ird.gov.mm) တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

အခမဲ့ထုတ်ဝေသည်

**အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၅၀၀၀) ဆု**  
 ၁ - ၅၁၆၁၅၆

**အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၂၀၀၀) ဆု**  
 ၈ - ၂၆၄၈၈၂

**အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၀၀၀) ဆု**  
 ၈ - ၃၀၈၁၅၉

**ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ**  
 စ - ၃၄၉၅၆၆ ဃ - ၆၇၄၁၁၈  
 ဈ - ၈၃၆၇၀၈

**ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၂၀၀)ဆုများ**  
 စ - ၁၀၃၃၅၀ က - ၉၈၁၇၀၅  
 ဂ - ၄၀၇၅၁၅ စ - ၇၂၃၉၈၇  
 ဃ - ၅၀၁၈၂၂ က - ၉၀၈၆၇၄  
 ခ - ၈၂၉၂၈၈

**ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ**  
 စ - ၁၃၃၃၄၀ စ - ၆၅၀၄၃၆ ခ - ၈၄၇၇၂၇  
 ဂ - ၃၃၆၃၂၆ ခ - ၇၁၆၃၅၇ ခ - ၈၇၆၀၀၉  
 ဂ - ၃၉၉၅၁၈

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ**  
 ဃ - ၁၁၃၀၀၅ င - ၆၅၆၀၀၇  
 စ - ၁၉၄၈၁၇ က - ၇၄၂၀၀၈  
 င - ၄၂၇၇၄၈ က - ၇၅၃၉၉၄  
 င - ၄၇၅၈၅၈ စ - ၇၅၆၆၁၂  
 င - ၅၇၈၆၄၂ င - ၈၅၇၈၁၀  
 ဃ - ၅၈၆၁၂၅

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၂၀)ဆုများ**  
 စ - ၁၁၆၆၃၃ က - ၃၆၅၆၄၂ ဈ - ၅၃၈၁၈၉  
 ခ - ၁၆၂၅၈၇ ခ - ၃၉၈၂၉၀ ဂ - ၅၈၁၂၆၆  
 င - ၂၀၅၇၀၄ ဂ - ၄၀၄၅၅၉ က - ၆၇၃၈၀၁  
 ဃ - ၃၀၆၀၉၈ ခ - ၄၅၈၄၀၄ င - ၈၆၁၇၇၈  
 င - ၃၁၁၄၅၁ ဃ - ၅၀၆၉၃၆ ခ - ၉၄၀၈၆၅  
 ဂ - ၈၀၉၉၉၃

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ်(၁၀)သိန်းဆုများ**  
 င - ၁၀၀၅၈၅ င - ၅၀၆၉၀၈  
 ဂ - ၁၅၁၅၇၆ ည - ၅၃၁၂၇၂  
 စ - ၂၁၁၈၃၇ ဃ - ၆၀၁၅၆၀  
 ည - ၂၃၆၁၅၄ ခ - ၆၉၈၀၂၈  
 စ - ၃၂၈၆၉၃ ဃ - ၇၂၇၉၀၆  
 စ - ၃၃၂၈၃၀ ဃ - ၇၈၀၆၉၅  
 စ - ၄၀၁၇၄၄ က - ၇၈၃၁၈၈  
 ဃ - ၄၄၄၇၂၀ ဃ - ၉၂၄၁၉၂  
 က - ၄၈၅၈၆၀ ခ - ၄၃၄.၂၇၉

**ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၃)သိန်းဆုများ(၃)ယူနစ်**  
 က - ၂၂၀၅၂  
 ဃ - ၇၁၈၄၄  
 င - ၈၂၁၆၈  
 အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၅)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၃)သိန်း

**ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၂)သိန်းဆုများ(၂)ယူနစ်**  
 ဈ - ၂၁၂၇ င - ၆၄၁၂  
 အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၄)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၂)သိန်း

**ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၁၆)ယူနစ်**  
 င - ၁၄၀ က - ၃၆၅ စ - ၇၄၇ ည - ၅၉၂  
 ဂ - ၁၈၉ ည - ၄၈၄ င - ၈၃၀ စ - ၇၀၆  
 က - ၂၆၇ ခ - ၄၉၉ င - ၃၀၀ က - ၈၇၃  
 စ - ၂၈၉ င - ၆၇၉ ဈ - ၄၀၃ င - ၈၇၅  
 အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲကျပ်(၁)သိန်း

**ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၅)သောင်းဆုများ(၁)ယူနစ်**  
 က - ၈၅  
 အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၂)လုံး အစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၅)သောင်း

**ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သောင်းဆုများ(၁)ယူနစ်**  
 င - ၇  
 အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၁)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၁)သောင်း

ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေမှ ပြန်လည် ချီးမြှင့်သောဆုမဲများ

**ဆုတစ်ဆုချင်း ကျပ် (၁၀) သိန်းဆုများ**  
 င - ၁၅၉၃၄၁ ခ - ၅၈၃၇၀၈

**ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ကျပ်(၁)သိန်းဆုများ(၁)ယူနစ်**  
 ဈ - ၉၀၀  
 အကွရာနှင့်ရှေ့ဂဏန်း(၃)လုံးအစဉ်လိုက်တွဲ - ကျပ်(၁)သိန်း

၁။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ် လ (၁)ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသည့် (၅၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ် (၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုနှင့် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိပွင့်အတွက် ဆုမဲ ( ၁၂၀၅၂၅ )ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး စုစုပေါင်း ကံထူးရှင် ( ၁၂၀၅၂၅ ) ဦး ဖြစ်ပါသည်။  
 ၂။ မရောင်းရ ထိလက်မှတ်များမှ ပေါ်ထွက်လာသော ဆုမဲ စုစုပေါင်းအရ ဘဏ္ဍာသိမ်းရငွေများအပေါ်အစဉ် အား ပြန်လည်ပေးဆွဲပေးမှု ဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့ပါသည်။  
 ၃။ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာလ (၁)ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် (၅၄)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပွင့်အတွက် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိပေါက်စဉ် ပြန်ဝေရောင်းမှုပေးမည့် အကွရာများမှာ (က) အကွရာမှ (ခ) အကွရာထိ အကွရာ (၆)လုံးဖြစ်ပြီး အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိ ရောင်းချမည့် အကွရာများမှာ (ဆ) အကွရာမှ (၄)အကွရာအထိ အကွရာ(၆)လုံး စုစုပေါင်း အကွရာ (၁၂)လုံး ဖြစ်ပါသည်။  
 ၄။ (၅၃)ကြိမ်မြောက် ကျပ်(၁၀၀၀)တန် အောင်ဘာလေသိန်းဆုထိ ဆုမဲများအနက် ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အထက် ဆုမဲများအား ထိဆုပေးပေးခြင်းကို (၂၈-၂၀၂၃ ) ရက်နေ့မှ စတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျန်ဆုမဲများအား ထိဆုပေးပေးခြင်းကို (၁၁-၈-၂၀၂၃ ) ရက်မှစတင်၍ လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။  
 ၅။ (၅၃)ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိဆုမဲများအနက် ကျပ်(၁၀)သိန်းအထက် ဆုမဲများအား ထိဆုပေးပေးခြင်းကို (၂၈-၂၀၂၃)ရက်နေ့မှစတင်၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပြီး ကျပ်(၁၀)သိန်းနှင့်အောက် ဆုမဲများအား ထိဆုပေးပေးခြင်းကို ထိကံစစ်ဆေးမှု ထိကံစစ်ဆေးမှုပေးခြင်းအပေါ် အခြေခံ၍ ဆောင်ရွက်ပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။  
 ၆။ ကျပ် (၁၀)သိန်းနှင့်အောက် အောင်ဘာလေအွန်လိုင်းသိန်းဆုထိဆုမဲများအပေါ် ကျန်ဆုပေးပေးမှုကို ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ၊ တရားထင်ကိုယ်တော်လည်း ဖွင့်ဖြင့်ဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံသားစစ်စစ်ရောက် မူရင်းမိတ္တူ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်း မူရင်းမိတ္တူ၊ (၆)လ အတွင်းရှိကံကုဆာသည့် လိုင်စင်ဆောင်ပုံ(၃)ပုံ တင်ပြမှု လိုအပ်ပါသည်။

















ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၁၂) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ကို တရားမျှတမှုအပြည့် ကျင့်သုံးပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူ စာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) လွတ်လပ်၍တက်ကြွပြီး ဘက်မလိုက်သော နိုင်ငံခြားရေး မူဝါဒကိုကျင့်သုံးပြီး နိုင်ငံများအကြား ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး "မူ"ကိုဆက်လက်လိုက်နာကျင့်သုံးရေး။
  - (ဃ) ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့်လမ်းပန်းဆက်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) စိုက်ပျိုးရေးနှင့်မွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ် တည်ငြိမ်အောင်ဖော်ဆောင်ပြီး နိုင်ငံတကာရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို ဖိတ်ခေါ်၍ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ဂ) သွင်းကုန်အစားထိုးရန်နှင့် ပို့ကုန်မြှင့်တင်နိုင်ရေး ဒေသ

- ထွက်ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများကို အခြေခံသည့် အသေးစား၊ အငယ်စား၊ အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်း (MSME)များကို ရေရှည်အာမခံချက်ရှိအောင် အားပေးကူညီပြီး နိုင်ငံတော် ၏ ထုတ်ကုန်များစွာထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းများ ဆောင်ရွက်ဖော်ဆောင်ရေး။
- (ဃ) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေး တို့အတွက် ပြည်သူ့လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) စစ်မှန်သော မျိုးချစ်စိတ်ဓာတ်ဖြစ်သည့် ပြည်ထောင်စု စိတ်ဓာတ် ရှင်သန်ထက်မြက်ရေး။
  - (ခ) တိုင်းရင်းသားလူမျိုးအပေါင်းတို့၏ စလေ့ထုံးတမ်းအစဉ် အလာများကို လေးစားလိုက်နာပြီး အမျိုးသားရေး စိတ်ဓာတ်ကိုအခြေခံသည့် ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အမျိုးသားရေး စရိုက်လက္ခဏာများ မပျောက်ပျက်အောင် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏အခြေခံကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုကို ပိုမိုခိုင်မာ အောင်တည်ဆောက်၍ တစ်မျိုးသားလုံးသက်ရည် ကျန်းမာသည့် ကျန်းမာရေးစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး။
  - (ဃ) ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် တည်ဆောက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လူ့စွမ်းအားအရင်း အမြစ်များ မွေးထုတ်နိုင်ရန် ဘက်စုံပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။

❖ ဒီမိုကရေစီဆိုတာ ပြည်သူတစ်ရပ်လုံး အကြားအလပ်မရှိ ပါဝင်ဖော်ဆောင် ရခြင်းဖြစ်တာကြောင့် ကဏ္ဍအသီးသီး မှာ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု အရေးကြီး ပြီး ဒီလို ဆောင်ရွက်ဖို့အတွက် ကြိုးပမ်းရာမှာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသား အားလုံး ပူးပေါင်းပါဝင်ကြဖို့ လိုအပ် မှာပဲ ဖြစ်တယ်။

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် က ၂၀၂၃ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော (၇၈)နှစ်မြောက်တပ်မတော်နေ့စစ်ရေးပြအခမ်းအနား၌ ပြောကြားသည့်မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

**ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပေါ် ချမှတ်ခဲ့သည့် ပြစ်ဒဏ်များအနက် ကျန်ရှိသည့်ပြစ်ဒဏ်အချို့ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြု**

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အမိန့်အမှတ်၊ ၄၈ / ၂၀၂၃

၁၃၈၅ ခုနှစ်၊ ဒုတိယဇူလိုင်လဆန်း ၁၅ ရက် (၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဩဂုတ်လ ၁ ရက်)

**ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်အမိန့်**

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အပေါ် သက်ဆိုင်ရာတရားရုံး များက ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ချမှတ်ခဲ့သည့်ပြစ်ဒဏ်များအနက် ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ်၊ ၃၅/၂၀၂၁၊ ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ်၊ ၃၇/၂၀၂၁၊ ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ်၊ ၇၁/၂၀၂၁၊ ရာဇဝတ်မှုကြီးအမှတ်၊ ၃၈/၂၀၂၁၊ ရာဇဝတ်မှုကြီး အမှတ်၊ ၄၅/၂၀၂၁ တို့ဖြင့် ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ပြီး ပြစ်ဒဏ်ကျခံရန်ကျန်ရှိသည့် ပြစ်ဒဏ်များအား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၄၀၁၊ ပုဒ်မခွဲ(၁)အရ လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ပြုလိုက် သည်။

အမိန့်အရ အောင်လင်းဒွေး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး အတွင်းရေးမှူး

**အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ နိုင်ငံခြားသားအကျဉ်းသားများအပါအဝင် အကျဉ်းသား အကျဉ်းသူ ၁၄၆၄ ဦး ပြစ်ဒဏ်မှ လွတ်ငြိမ်းခွင့်ပြု**

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌသည် ပြန်မာသက္ကရာဇ် ၁၃၈၅ခုနှစ်၊ ဒုတိယ ဝါဆိုလပြည့်နေ့ တွင် ကျရောက်သည့် ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ်အားဖြင့် လည်းကောင်း၊ ပြည်သူ့လူထု

နည်းစိတ်ဝမ်းအေးချမ်းစေရေးနှင့် လူသားချင်းစာနာ ထောက်ထားမှုကို အလေးထားသောအားဖြင့် လည်းကောင်း၊ အကျဉ်းထောင်၊ အချုပ်ထောင်နှင့် စခန်းအသီးသီးတွင် ပြစ်ဒဏ်ကျခံလျက်ရှိသော စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ \*



အင်းစိန်အကျဉ်းထောင်မှ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းခွင့်ဖြင့် ပြန်လည်လွတ်မြောက်လာသူများကို တွေ့ရစဉ်။

**အမျိုးသမီးကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ ၁၆ သင်းအဆင့်သို့ နယ်သာလန်၊ အမေရိကန်၊ အင်္ဂလန်နှင့် ဒိန်းမတ်တို့ တက်လှမ်း**

အမျိုးသမီး ကမ္ဘာ့ဖလားပြိုင်ပွဲ အုပ်စု (c) နောက်ဆုံးပွဲစဉ်များကို ဩဂုတ် ၁ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲက ယှဉ်ပြိုင်ကစားခဲ့ရာ နယ်သာလန် အသင်း ရိုးပြတ်အနိုင်ရပြီး အမေ ရိကန်အသင်း သရေကျခဲ့သည်။

နောက်တစ်ဆင့် တက်ရေး အတွက် အဆုံးအဖြတ်ပွဲစဉ်အဖြစ် ရှိနေသည့် ပေါ်တူဂီနှင့် လက်ရှိ ချန်ပီယံ အမေရိကန်အသင်းတို့ ပွဲစဉ်တွင် ပွဲချိန်ပြီးဆုံးသည်အထိ အကြိတ်အနယ်ရှိခဲ့ပြီး ပြိုင်ဆိုင်မှု ပြင်းထန်ခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၂၂ ကော်လံ ၃



ပေါ်တူဂီအသင်းမှ ကာပီတာ အမေရိကန်ဘက်သို့ ရိုးသွင်းယူရန် ကြိုးပမ်းစဉ်။

**ယနေ့ သတင်း အညွှန်း**

ဝါဆိုလပြည့် (ဓမ္မစကြာအခါတော်နေ့)၌ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး အပါအဝင် ဘုရားစေတီများ၌ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုသူများဖြင့် စည်ကား

ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁ ၁၇

မောင်တောကုန်သွယ်ရေးစခန်း၏ ကုန်သွယ်မှုအခြေအနေ

စီးပွားရေးသတင်းများ ၈၁ ၁၈

